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• Komite OK ZKS o planskih dokumentih

Planirati na podlagi ocene
dosedanjega razvoja

• Š prbgramsko-volilne seje OK SZDL

Izvoljeno novo vodstvo

Komite občinskc konference
ZKS je zadnjo novembrsko sejo
posveti! razpravi o osnutkih
planskih aktov naše občine za
prihodnje srednjeročno obdobje
•n za leto 1986. Memli so, da bi
morala biti podlaga za načrtova-
nje v prihodnje tuđi ocena raz-
voja naše občine v srednjeroč-
nem obdobju, ki se sedaj izteka.
Te analize namreč predlagatelji
srednjeročnega plana še nišo iz-
delali. Ugotovili so tuđi, da sta
resolucija za leto 1986 in osnu-
tek srednjeročnega plana med
seboj neusklajena, zlasti v po-
gledu financiranja naložb s kra-
jevnim samoprispevkom, sistem-
kih virov za financiranje nalog
na Veliki planini itd.

Bolj realno bi bilo treba pred-
videvati tuđi rast družbenega
Proizvoda, saj predviđene 3,6%
rasti v naslednjem srednjeroč-
nem obdobju ne borno mogli do-
seći brez večje rasti v industriji.
Skupno porabo bo treba bolj us-
kladiti z možnostmi saj je nereal-
no pričakovati, da bo lahko rasla
za 2% hitreje kot družbeni pro-
izvod.

Komite je bil mnenja, da bi
bilo treba delegatom dati tuđi
"»formacijo o poteku usklajeva-
nja planov v okviru ljubljanske
fegije in opozoriti na eventualne
neusklajene usmeritve. Ponovno
bo treba preveriti, na kakšni
podlagi se prihodnje leto predvi-
deva bistveno višji porast druž-
benega proizvoda od rasti v ob-
dobju 1981-1985, ker ni predvi-
đenih posebnih premikov v pro-
duktivnosti dela, boljši kadrov-
ski sestavi in produktivnejšem
Saposlovanju.

Delež investicij v družbenem
proizvodu pa naj bi se prihodnje
'eto ćelo zmanjšal.

V resoluciji bi bilo treba dati
Već poudarka povećanju izvoza,
zlasti v tistih OZD, ki sedaj izva-
žajo le majhen delež svoje proiz-
vodnje.

Pri uvozu bi bilo treba posve-
titi več pozornosti uvozu opre-

me, katere delež v skupnem
uvozu je predviđen le s 6%. Ta-
ko usmeritev nujno narekuje iz-
trošenost opreme v naši indu-
striji.

Glede predvidenega združeva-
nja sredstev prek komunalno
cestne in telesnokulturne skup-
nosti pa se bo treba opredeliti,
ali bodo za visino teh sredstev
zmanjšana sredstva ostalih SIS
ali pa se bo moral delež skupne
porabe v družbenem proizvodu
povećati.

Osnutek resolucije za leto
1986 bi se moral tuđi bolj po-
glpbljeno lotiti nadaljnjih mož-
nosti za sofinanciranje določenih
nalog v družbenih dejavnostih
(zdravstvo, šolstvo) iz krajevne-
ga samoprispevka. V resolueiji
namreč ostaja odprto vprašanje,
kako borno v prihodnje financi-
rali gradnjo zdravstvenega doma
in programov krajevnih skup-
nosti.

Člani komiteja so ob obravna-
vi poročila o gradnji I. A faze in
programu I. B in II. faze gradnje
zdravstvenega doma, smatrali,
da je prekoračitev predračunske
vrednosti tuđi posledica komu-
nalno ne dovolj opremljenega
zamljišča in nepopolnega projek-
ta. Glede na tako visoke stroške
ogrevanja prek toplovodnega
omrežja, ki so posledica soraz-
merno velikih izgub glede na po-
rabljeno energijo, bi bilo treba
doseći, da se na to omrežje čim-
prej priključijo tuđi ostali porab-
niki, ki so bili prvotno predvi-
đeni.

Glede nadaljnje gradnje je ko-
mite menil, da je treba to nalogo
opredeliti v resoluciji za leto
1986 in pripraviti predlog, kako
zbrati polovico denarja za dogra-
ditev zdravstvenega doma. Dru-
go polovico pa naj bi prispevala
medobčinska zdravstvena skup-
nost.

Glede poroćila o uresnićeva-
nju usmeritev o nadaljnjem raz-
voju krajevnih skupnosti, ki je
bilo v upravnih organih priprav-

ljeno za sejo obćinske skupščine,
je komite ocenil, da je preveč
splošno in da ne odraza dovolj
dejanskega stanja v naših krajev-
nih skupnostih.

F. S.

Socialistična /veza se je v pre-
icklem mandatiiem obdobju sre-
čevalsi in spopadala z vrsto druž-
benih in ekonomskih problem-
skih sklopov. Pri uresnićevanju
družbeno-nadzorne vloge na po-
dručju ekonomskih, odnosov se
je aktivno vključevala v sprem-
Ijanje in izpolnjevanje z resolu-
rijo opredeljenih planskih ciljev,
uresničevanja dolgoročnega pro-
grama gospodarske stabilizacije
in v tem kontekstu uveljavljanja
položaja delavca.

V letošnjem letu pa je bilo
največ aktivnosti osredotočenih
v pripravo dolgoročnih in sred-
njeročnih planskih dokumentov
in v ta namen organiziramo sek-
cije po raznih področjih delova-
nja. Ko je obćinska konferenca
na svoji volilno-programski seji
ugotavljala in analizirala delo so-
cialistične zveze, je bilo ugotov-
ljeno, da so se sekcije kot najšir-
ša in najbolj demokratična obli-
ka delovanja in možnosti za
vključevanje najširših množic si-
cer uveljavile, vendar mora biti
njihova vloga in namen še izrazi-
teje poudarjena v smislu večje
prodornosti in oblikovanja sta-
lišč, ki bi pomenila skupni dogo-
vor za akcijo vseh, ki so za posa-
mezno področje tako strokovno
kot politično zainteresirani. Na
konferenci je bilo moćno po-
udarjeno, da nas trenutna druž-
bena in ekonomska situacija ne
srne siliti v malodušje in morajo
biti planski dolumenti, ki se pri-
pravljajo in sprejemajo na vsch
nivojih od krajevne skupnosti,
organizacije združenega dela do
občine in širših družbeno politič-
nih skupnosti, pređvsem odsev
realnih možnosti razvoja posa-
mezne sredine in pa nakazova-
nja perspektiv. Še vedno namreč
obstaja mnogo rezerv v korišče-
nju delovnega časa, organizaciji
dela, racionalnejši uporabi sred-
stev ipd.

V okviru delovanja v politič-
nem sistemu pa je socialisticna

V razpravo o delu sodalistične zveze se je vključil tuđi delegat KO
SZDL Perovo MIRO KASTELIC in konferenco seznanil z nekaj
najpomembnejsimi problemi na področju samoupravnega delovanja
krajevne skupnosti.

Aktualno

upozorilo delegata, ki ne
srne ostati brez odgovora

Ob koncu leta, še posebej pa
ta čas, ko smo pred zaključkom
tretjega mandatnega obdobja,
odkar je bil leta 1974 z ustavo
vpeljan delegatski sistem v naše
skupščine, delamo obsežne ana-
lize in poročila, ki pogosto po-
navljajo že večkrat zapisane
ugotovitve.

V glavnem ugotavljamo, da se
stanje v delovanju delegatskega
sistema ni kaj dosti spremenilo.
Ne ugotovimo pa, kje so vzroki,
da že večkrat zapisanih slabosti
in ovir za uspešnejše delo dele-
gatov in delegacij nismo odpra-
vili. Morda bi bilo le bolje, če '
stvar ne bi preveč. posploševali,
pač pa dali pod lupo delo dolo-
čenega zbora ali akupščine, delo
posamezne delegacije in podob-
no. Še več, morda bi imeli več
uspeha, če bi analizirali ćelo
uspešnost in neuspešnost posa-
mezne seje, zlasti, kadar gre za
seje, na katerih.se odloča o po-
membnih, bistvenih zadevah, ki
se tičejo našega življenja, dela,
gospodarjenja.

Ena takih sej je bila prav go-
tovo 38. seja zbora združenega
dela občinske skupščine, ki je bi-
la 30. oktobra 1985. Na dnev-
nem redu.je bilo kar 22, večino-
ma zelo pomembnih točk: od os-
nutka občinskega statuta, poro-
čil o razmerah v Rudniku kaoli-
na in kalcija, v SKG, v Gradite-

lju in v Komunalnem podjetju,
pa do odlokov s področja davčne
politike in urejanja prostora.

Od 60 delegatov tega zbora se
je seje udeležilo 39 delegatov,
neopravičeno je izostalo kar 17
delegatov iz OZD, med njimi tu-
đi Graditeljev delegat, čeprav
naj bi na seji govorili tuđi o pro-
blemih v tej delovni organizaciji.

Pričakovati je bilo, da bodo
zaradi pomembnih zadev, ki jih
je zbor imel na dnevnem redu,
stekle živahne razprave delega-
tov s predlogi, kako resiti števil-
ne probleme in težave, ki ta čas
tarejo nekatere detovne organi-
zacije.

Vendar ni bilo tako. Delegati
so bili tiho. Tuđi delegati iz ti-
stih delovnih organizacij, katerih
razmere naj bi zbori obravnava-
li. Poslušali so uvodne obrazloži-
tve in pisne pripombe, ki so jih
dale delegacije Svilanita, Tkana
in KIK-a. Zadnji dve je moral
prebrati delegatom predsednik
zbora.

Delegati so torej za vseh 22
točk molče dvigali roke.

Vendar pa se je tik pred kon-
cem seje v točki - pobude, pred-
logi in vprašanje delegatov - po-
kazalo, da vsi delegati le nišo
zadovoljni s takim potekom seje.
Oglasil se je Boris Krapež - de-
legat Svilanita, ki je najprej de-
jal, da njihova delegacija od
SKG ni dobila' ustreznega odgo-

vora, od Graditelja pa sploh nih-
če ni odgovoril.

Nato pa je poudaril: »Delegati
so z vsem zadovoljni zato, da je
seje čimprej konec (seja je traja-
la dobro uro in pol)! Gradiva so
preobširna, delegati jih zato ne
preberejo. Gradivo je napisano
tako, da veš samo, kaj bo od
danes naprej. Nihče ne predstavi
preprosto in razumljivo delega-
tom, v čem je bistvo spremem-
be. Seje so največkrat mirne za-
radi tega, ker problematike ne
obvladamo, nihče pa je ne pred-
stavi tako, da bi jo spoznali. Od-
govori, ki jih dobimo na vpraša-
tija so največkrat pavšalni, nek-
valitetni, netočni ter velikokrat
tuđi neresnični. Če nismo oseb-
no prizadeti, nam je vsak odgo-
vor zadovoljiv.« (skrajšani zapis-
nik 38. seje ZZD - Delcgatsko
glasilo Št. 9).

Nad temi besedami delegata iz
Svilanita se vsekakor velja zami-
sliti, vsekakor pa ni mogoče iti
molče mimo njih v času, ko evi-
dentiramo možne kandidate za
novo mandatno obdobje. Če se
ne borno resno lotili odprave
vzrokov za tako stanje, potem se
borno s takimi sejami še srečeva-
li. Lotiti pa se jih bo treba tako
v temeljnih delegacijah in njiho-
vih okoljih, kot v organih, ki so
odgovorni za pripravo gradiv in
sklicevanje sej zborov.

F. SVETELJ

'RUDI PFAJFAR, novoizvoljc-
ni sekretar OK SZDL Kamnik.

tzveza v glavnem delovala na po-
dročju priprav na skupščinske
volitve v letu 1986. Pri pripravah
na to pa je bilo moč s pridom
uporabljati izkušnje prejšnjih
skupščinskih volitev in delnih
volitev v letu 1984. Pređvsem je
bil največji poudarek dan demo-
kratičnosti, javnosti in širini vo-
đenja postopkov evidentiranja,
zato je bilo skupno stališče kon-
ference tuđi to, da bi bilo vsa-
kršno kritiziranje vođenja po-
stopka evidentiranja le poskus
rušenja priprav na volitve in ne-
upravičene kritike vsem aktivi-

DAVORIN GREGORIČ ob so-
glasni izvolitvi za predsednika
OK SZDL.

stom SZDL in sindikata, ki so v
teh aktivnostih sodelovali.

V uveljavljanju socialistične
zveze kot fronte vseh subjektiv-
nih sil pa so mnogo prispevale
tuđi druge družbenopolitične or-
ganizacije, ki so včasih sicer še
vedno vodile samostojne akcije,
vendar je bila vedno bolj prisot-
na težnja, želja in potreba po de-
janskem skupnem usklajevanju
in vođenju družbenopolitičnih
akcij. Na konferenci je bilo od-
prtih vrsto drugih, pa zato nič
manj perečih vprašanj z raznih
področij delovanja, ki jih vodi
ali usklajuje socialisticna zveza,

i kot so varstvo okolja, stanovanj-
;ska problematika, zagotavljanje
'pogojev za delo mladinskih or-
ganizacij v občini, problematika
delovanja krajevnih skupnosti
glede na njihovo specifičnost
(število prebivalcev, razvejenost
samouprave, območna razpro-
stranjenost ipd.) Pređvsem pri
krajevnih skupnostih je bilo po-
udarjeno, da se mora delu kra-
jevnih skupnosti dati večji po-
udarek in pomoč tako v politič-
nem kot strokovnem smislu. Gre
za to, da morajo krajevne skup-
nosti bolj razviti razne oblike
notranje samouprave (hišni sve-
ti, ulični, vaški odbori ipd.).
Strokovna pomoč bi jim bile
strokovne podlage, saj so ZS v
glavnem prepuščene same sebi
in iznajdljivostim predsednikov
KS ali drugih aktivistov. Ravno
zaradi vseh široko in vsebinsko
odprtih vprašanj je konferenca
zadolžila predsedstvo, da vse te
sugestije oblikuje in jih strni v
program dela za naslednje ob-
dobje, pređvsem v smislu Že več-
jega uveljavljanja socialistične
zveza in vseh frontnih deldv, ki
delujejo znotraj nje in odpravlja-
nja sedanjih slabosti.

Na koncu je konferenca so-
glasno razrešila dosedanje vod-
stvo OK SZDL in izvolila nove-
ga in sicer:
- predsednik OK SZDL: DA-
VORIN GREGORIČ
- podpredsedika OK SZDL:
JOŽE MUHVIČ, ANTON
FIŠER,
- sekretar OK SZDL: RUDI
PFAJFAR
im jim zaželela pri delu čimvečjo
uspešnost in zagotovila pomoč
pri uveljavljanju in uresničeva-
nju njene družbeno-nadzorne
vloge. M. J.

Na proslavi je o pomenu praznika spregovoril slavnostni govornik predsednik Skupščine občine
Kamnik Anton Ipavic.

Praznik, ki ga rojeva vsak delovni dan
Ob našem prazniku, Dnevu republike, smo se vsi delovni Ijuđje in občani Kamnika pridružili

števiinim slovesnostim in prainovanjem, ki so se zvrstile širom Jugoslavije, pa luđi zunaj meja naše
domovine so ga prazno*uli Jugoslovani.

Čeprav so praznične prireditve v svojih sredinah pripravile številne delovne organizacije, krajevne
skupnosti, sole, organizacije in ustanove v občini, smo spominu na avnojske odločitve in zaveži o
njihovem uresničevanju v današnjem času, namenili posebno mesto na osrednji občinski proslavi ob
Dnevu republike, v sredo 27. novembra 1985.

V uvodnem delu smo prisluhnili slavnostnim besedam predsednika Skupščine občine Kamnik
Antona Ipavica.

»Svoboda ni prišla sama, ni bila podarjena, ne kupljena - rodila se je iz neskončne vere, klene
odločnosti in trdega, krvavega boja«. Tako je moč na kratko strniti izpovedi v besedni in glasbcni
podobi, ki so nam jih podali pevci Moškega pevskega zbora DUD Solidarnost Kamnik pod
vodstvom prof. Ivice Kopaš in člani Pihalnega orkestra DKD Solidarnost iz Kamnika pod vodstvom
Emila Spruka. VERA MEJAČ
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S seje družhenopolitičnega zbora

Na povezovalni cesti
z operativnimi deli prehitevajo
zakonska določila

Po prvoinem samoupravnom
sporazumu o združevanju sred-
stev za gradnjo povezovalrie uli-
ce naj bi vsak zaposleni v naši
občini združii stari milijun dinar-
jev. Zaradi dodatnih dcl (podho-
<Ji in dr.) in delnc podražitve pa
pripravljahu odbor za povezo-
viilno ulico v svojem poročilu za

"^žbore skupščine pravi, da so 1110-
"• *uli fa delcž povećati na 1,35

starega milijona.
Celotna investicija se je torej

Ižprvotnih 14 starih milijard po-
većala na 18,8 starih milijard di-
narjev.

Predsednik gradbenega odbo-
ra Dušan Štefula je na seji zbora-
dejal, da sredstva ne dotekajo
redno, saj so dobili žele dobro
polovico potrebnega denarja,
najslabši je dotok iz drobnega
gospodarstva. »Dela na projektu
bi lahko mnogo hitreje izvajali,
celoteri objekt bi lahko bil letos
končan, ražen tampona in asfal-
ta. Seveda če bi takoj zbrali
manjkajoča sredstva, kar pa bi
se kasneje izkazalo za najboljšo
rešitev,« je dejal predsednik
gradbenega odbora. Daniel Ar-
tićek je ob tem pripomnil, da je
ne le tu, ampak pri vseh velikih
naložbah, za katere denar zdru-
žujemo, največji problem velika
inflacija, ki vedno znova poveču-
je stroSke gradnje.

Še večji problem je, da vedno
začnemo graditi, še predno je
zbran ves potrebni denar. Zelo
pomembno pri takih investicijah
so dovolj zgodaj začete priprave,
ki naj upoštevajo vse aspekte
možnih problemov, ki se pri
gradnji lahko pojavijo, so ugo-
tavljali delegati družbenopolitič-
nega zbora. Vsa dela, katerih in-
vestitor je Komunalno podjetje,
izvaja jih SCT, nadzor nad vgra-
jenimi količinami materiala in
obsegom dcl na mostu pa oprav-
ljajo strokovnjaki iz Graditelja,
so v bistvu še vedno (čeprav mo-
stovna konstrukcija že stoji) le
pripravljalna dela. Torej, z vse-
mi operativnimi deli na povezo-
valni ulici rokovno prehitevajo
zakonska določila. Da gradbenih
dovoljenj še vedno ni, nosi del
krivde tuđi Biro Kamnik, ki ne
pripravi" pravočasno potrebne
dokumentacije. Ta in vse podob-
ne investicije, ki smo jih v Kam-
niku imeli že kar nekaj, zaradi

Tričianska družina išče garso-
njero ali enosobno stanova-
nje. Nudimo predplačilo.
Žarko Kmeta, Kužine 2,
Kamnik.

Prodam garažo na Kranjski
cesti. Pisne ponudbe pod ši-
fro »garaža« pošljite na ured-
ništvo Kamniškega občana,
Tomšičeva 2.

Ugodno prodam nov kavč
trosed. Tel. 832-315.

V Kamniku kupim enosobno
starejše stanovanje (ne v prit-
ličju). Ponudbe pošljite na
uredništvo Kamniškega obča-
na, Tomšičeva 2.

Družina z Groharjeve ulice
iščt žensko za enkrat teden-
sko generalno čišćenje dvo-
sobnega stanovanja. Tel.

$32-330 od 15. do 21. ure.

Smučarski klub Kamnik ob-
vešča občane, ki nišo dvignili
sniučarskc opreme oziroma
denarja, da to storijo do 20.
decembra 1985 v prostorih
TZKO Kamnik, Kajuhova
pot 12, tel. 831-564.

Faul in deklc (Kamničana)
najameta kakršnokoli stano-
vanje ali starejšo nišo. Na-
slov oddajle na uredništvo
Kamniškega občana Tomši-
čeva 2, tel. 831-311.

Delavca PK ali NK sprej-
mem v redno delovno raz-
merje. SERVIS AVTO-
GUM SITAR, Fužine 5,
Kamnik

prepočasne priprave dokumen-
tacije in birokratskih postopkov,
zato potekajo tako nenormalno,
je dejal Dušan Štefula in pove-
dal še to, da zaradi omejenih fi-
nančnih možnosti ne bo zgrajena
brv - poseben prehod čez Bistri-
co za pešce in kolesarje, ampak
bodo ti imeli poseben pločnik na
že zgrajenem mostu.

V planih, za novo srednjeroč-
no obdobje, ki jih sestavljamo
sedaj, naj bodo bolj upoštevane
materialne zmožnosti občine, ne
pa, da je plan le zbir želja in
potreb, je na seji dejal Alfonz
Boltar. Komite za družbenoeko-
nomski razvoj je za zbore skupš-
čine pripravil osnutek resolucije
za prihodnje leto in družbenega
plana za obdobje 1986-1990. Iz
poročila je moč razbrati, naj bo
osnovno izhodišče pri večjih in-

vesticijah predvsem, da se naj-
prej dokončajo že začeta dela -
povezovalna cesta, druga faza
zdravstvenoga doma, šola na
Duplici. Poleg tega pa bo kar
zadeva skupno porabo, potreb-
no začeti s toplifikacijo, gradnjo
čistilnih naprav, dograditi avto-
busno postajo, dokončati grad-
njo križišča pri KIK. Najtežje
vprašanje v srednjeročnem ob-
dobju pa bo z gradnjo PTT cen-
tra in nove centralne na Bakov-
niku in zagotovitev sredstev
zanjo.

Delegatka občinske konferen-
ce SZDL je dejala, naj se v sred-
njeročnem planu da posebej po-
udarek zviševanju izobrazbe
strukture zaposlenih in dvigu ka-
kovosti gospodarjenja. Pravtako
kot mladinci, se tuđi SZDL ne
strinja z zmanjševanjem gradnje

Razdelitev turistične
takse

Po sklepih Izvršnoga sveta SO Kamnik (129. seja z dne 25. 6.
in 139. seja, dne 22. 10. 1985) je bila turistična taksa, zbranav
občini Kamnik v obdobju od 1. 1. do 30. 9. 1985, razdeljena
naslednjim nosilcem turistične ponudbe:

• Turističnemu društvu Kamnik za dejavnost društva
205.200 din.

• Turističnemu društvu Kamnik za organizacijo turistične
prireditve »Dnevi narodnih noš, folklore in obrti 1985 200.000
din.

• Turistični poslovni skupnosti Kamnik za:
- informativno propagandno dejavnost 150.000 din
— organizacijo predstavitve turistične ponudbe občine turi-

stičnim delavcem in novinarjem in za izdelavo turistčnih opo-
zorilnih tabel na vpadnicah v občino Kamnik 300.000 din.

• Turistični zvezi Slovenije - 10% zbrane turistične takse v
visini 100.213 din.

• Turističnemu društvu Motnik za dejavnost društva
70.000 din.

STANE ZARNIK

OBČINSKA KONFERENCA
ZVEZE REZERVNIH VOJAŠKIH STAREŠIN
KAMNIK

vabi vse delovne ljudi in občane na

PROSLAVO OB DNEVU JLA
ki bo v petek, 20. decembra 1985 ob 19. uri v avli Srednje
ekonomsko-naravoslovnc sole Rudolfa Maistra.
Slovesnost bo obogatena s podelitvijo plaket, priznanj in
napredovanj ter kulturnim programom.
Po proslavi bo tradicionalni TOVARIŠKI VEČER.
Vabljcni!

Predsedstvo OK ZRVS KAMNIK

stanovanj, kajti s povečevanjem
individualne zadružne gradnje,
kot je komite za DER zapisal v
planskih aktih, velik problem
stanovanjske stiske mladih dru-
žin ne bo rešen. Delegat ZSMS
je na seii DPZ spregovoril tuđi o
problemu kvalitetnega izkorišča-
nja prostega časa. V samem me-
stu namreč ni interesnih prosto-
rov, mladinska organizacija pa
ima v sVojih programih precej
dejavnosti, za katere nimajo
ustreznih prostorov (del kamni-
ške mladine se zato zbira ćelo v
Klubu upokojencev). V plan-
skem aktu za naslednje srednje-
ročrio obdobje naj se zato opre-
deli sistemska rešitev za gradnjo
prostorov za prosti čas. Potreb-
no je bilo čimprej najti tuđi reši-
tev za namensko dograditev Ti-
tovega trga. To in še mnogo
stvari, ki jih je komite za DER
opredelil v osnutku letnega in
srednjeročnega družbenega pla-
na za občino Kamnik, bo v javni
razpravi do 10. januarja, naloga
vseh občanov pa je, da doku-
mente temeljito proučijo in s pri-
pombami konstruktivno prispe-
vajo k njegovi realnejši podobi.

Družbenopolitični zbor na
svoji 40 seji ni sprejel poročila
komiteja za DER o uresničevaju
usmeritev in stališč o nadaljnjem
razvoju krajevnih skupnosti. Ta-
ko delegati ZSMS, kot predstav-
ntki SZDL, ZK in ZZB so se
strinjali, da poročilo ni odraz de-
janskega stanja; pripravljeno je
samo s strani občinskih upravnih
organov, predstavniki KS pri po-
ročilu nišo sodelovali, s cimer se
izpodbija prostovoljna dejavnost
in prizadevanje krajanov.

Delegati na DPZ so bili sezna-
njeni tuđi z informacijo o poteku
priprav za zagotovitev novih
prostorov za matično knjižnico
Kamnik. Vendar pa je poročilo
nepopolno, saj kot edini možni
objekt, kamor bi lahko preselili
kamniško knjižnico, navaja De-
lavski dom, kjer ima prostore se-
daj v najemu Utok. Po temelji-
tejši obravnavi sta se našli še dve
možni rešitvi — preoblikovanje
frančiškanske knjižnice in še ver-
jetnejša rešitev: prva dejavnost,
ki bi se preselila v stari zdrav-
stveni dom, bo kamniška knjiž-
nica.- Delegati so na seji sklenili,
naj se to zapiše v novi srednje-
roČni družbeni plan, da čez ne-
kaj časa ne bi ponovno iskali no-
ve rešitve za selitev knjižnice.

ROMANA GRČAR

• Z davčnega področja

Ne ka ter i pozabljajo
na družbene
obveznosti

Izvajanje davčne politike v
občini Kamnik v letu 1985 je
boljše kot v preteklih obdobjih.
Z vidika pospeševanja drobnega
gospodarstva so nove sistemske
rešitve, ki so zacrtane v,Zakonu
o davkih občanov in novem ob-
činskem odloku o davkih obča-
nov, prinesle za razevet drobne-
ga gospodarstva precejšnje
ugodnosti. Tako so obrtniki -
začetniki za prvo leto poslovanja
oproščeni platila davka, za dru-
go in tretje leto pa plačujejo
precej nižji davek kot drugi
obrtniki. Številne davčne olajša-
ve so namenjene tištim obrtni-
kom, ki opravljajo deficitarne
obrtne dejavnosti, posebej
ugodne so olajšave tuđi za obrt-
nike, ki vlagajo sredstva v iz-
boljšanje materialne osnove de-
la, ki zaposlujcjo dodatne delav-
ce in ki izvažajo blago in storitve
na konvertibilno področje.

Sodelovanje obrtnikov z
Upravo za družbene prihodke
občine Kamnik je bilo v letu
1985 dokaj dobro. Najpogostejša
oblika sodelovanja med UDP in
obrtniki so bili neposredni stiki
med posameznimi obrtniki na
UDP z našimi inšpektorji in od-
mernimi referenti. Oblika sode-
lovanja, ki se je posebno moćno
uveljavila v letu 1984, ko smo se
z obrtniki o davčni politiki dogo-
varjali na zboru obrtnikov in na
posameznih sekcijah obrtnega
združenja, v letu 1985 ni bila ta-
ko uspešna. Kljub pripravljeno-
sti davčnih organov, da s svojim
strokovnim znanjem, da na teh
skupnih sestankih svetujejo in
pomagajo obrtnikom v reševanju
njihove problematike, pa je bila
udeležba obrtnikov na teh se-
stankih odločno premajhna. Po-
novno ugotavljamo, da posa-
mezni obrtniki ne poznajo davč-
nih zakonov in drugih predpisov
z davčnega področja, zaradi ne-
vednosti in knjigovodskih malo-
marnosti ne morejo uveljavljati
številnih davčnih olajšav, kar
nedvomno rezultira v njihovem
slabšem poslovanju in obenem
povzroča številne težave tuđi de-
lavcem UDP.

Odmero vseh vrst davčnih ob-
veznosti smo tuđi letos opravili v
najkrajšem možnem roku. V od-
mernin postopkih na področju
obrtne dejavnosti smo ugotovili,
da nekateri obrtniki prijavljajo
tako nizek celotni prihodek in
uveljavljajo tako visoke stroške,
da »nimajo« zagotovljenih niti
minimalnih možnosti za svoje

V

preživetje. V tem prednjačijo
predvsem gosiinci in avtoprevoz-
niki. S poostrenimi inšpekcijski-
mi nadzori na terenu smo v nji-
hovem poslovanju ugotovili šte-
vilne nepravilnosti in te obrtnike
tuđi drastično kaznovali. Z učin-
kovito akcijo naših davčnih in-
špektorjev in Postaje milice ob-
čine Kamnik smo samo v štirih
urah odkrili 16 naših avtopre-
voznikov (od skupaj 91), ki so
prevažali blago brez ustreznih
potnih nalogov in drugih predpi-
sanih obrazeev. Kazni za tovrst-
ne prekrške so predpisane v zne-
sku od 50.000 do 500.000 din.
Te akcije borno še ponovili in
brez izjeme kaznovali vse krši-
telje.

Plačevanje družbenih obvez-
nosti s strani davčnih zavezancev
je na isti ravni kot 1984. Kljub
temu, da so letos zamudne obre-
sti za neplačevanje obveznosti-
kar 84%, pa nekateri davčni za-
vezanci še vedno zavlačujejo s
plačili in tako družbeni skupno-
sti povzročajo veliko materialno
škodo. Tu naj ponovno opozori-
mo na tište obrtnike (kot že v
lanski 18. številki glasila Kamni-
ški občan), ki za svoje delavce
tekoče ne odvajajo družbenih
obveznosti niti sproti ne dostav-
ljajo plačilnih list. Nekateri obrt-
niki ta sredstva (razlika med
brutto in netto OD zaposlenih
delavcev) ne odvajajo na račune
SIS, temveč jeh prelivajo pretež-
no v osebno potrošnjo, čeprav
za to nimajo nikakršne pravice.
Kljub opozorilom in tekoči izter-
javi obrtniki na dan 20. 11. 1985
iz tega naslova dolgujejo kar
15,000.000 din (v združenem de-
lu do te vrste doiga ne more pri-
ti, ker SDK avtomatično ne do-
voli plačila netto OD, če v OZD
hkrati nišo zagotovljena tuđi
sredstva za plaćilo razlike med
brutto in netto OD). Najbolj
malomarni obrtniki z vidika ne-
plačevanja prispevkov za lastne
zaposlene delavce so že nekaj let
BRENČIČ Franc, KURET
Franc, MURTEZANI Gajur,
KOS Srečko ml. in NOSE Jože.
Pozivamo vse davčne zavezance,
dolžnike, da takoj poravnajo vse
predpisane, že zapadle obvezno-
sti, ker jih borno v nasprotnem
primeru poimensko objavili
(obenem s stanjem dolga na dan
1. 12. 1985) v naslednji številki
glasila Kamniški občan v mesecu
decembru 1985.

UPRAVA ZA DRUŽBENE
PRIHODKE

Stolu zlati ključ in posebno priznanje
Beograjski sejem pohištva je

naša največja predstavitev no-
tranje opreme. Razstavljajo vsi
domaći proizvajalci in tuđi nekaj
evropskih: pohištvo, tkanine,
okovja in dodatno stanovanjsko
opremo.

Zanimanje za sejem je veliko
tako med potrošniki kot med in-
vestitorji in projektanti družbe-
nih objektov. Še posebno je čuti-
ti interes za prodajo, saj je danes
zaradi splošnih težkih pogojev
pohištvo vse težje prodajati. Za
uspeh pri prodaji so potrebni no-
vi programi, tako za individual-
no potrošnjo kot za hotele in pi-
sarniškezgradbe.

Tuđi na beograjskem sejmu je
bilo videti spremembo v osnov-
nem zgledu pohištva. Zadeva ni
povsem nova. Tišti, ki so si ogle-
dovali zunanje razstave, so no-
vost pred letom ali dvemi že vi-
deli. Gre za zaobljene masivne
robove pri furniranem pohištvu
in za pokrivni lak pri pohištvu,
ki nima za podlago naravnega
furnirja, temveč temeljno folijo.
Pri slednjem je torej poudarek
na oblikah in barvah.

Zelo zanimive so barve sodob-
nega pohištva. Ni več v nežnej-
ših naravnih odtenkih, pač pa v
sivi in crni barvi, dodani pa so
ćelo deli v rdeči barvi.

Stol je letos zopet pokazal no-
vosti. Na sejmu je ta delovna or-
ganizacija dobro znana in cenje-
na tako po oblikah pohištva kot
po kakovosti in uporabnosti.

Letošnja'Stolova novost je v
pisarniškem pohištvu z novim pi-
sarniškim kabinetom, računalni-
škimi mizami in sistemom pisar-
niških vrtiljakov. S stanovanj-
skega programa so bile kot no-
vost prikazane nove klubske gar-
niture ter jedilna garnitura s stoli
Cirkel.

Konstrukcija stola je kombi-
nacija masivnega in lameliranega
lesa z ročnim naslonom v obliki
krožnice. Sedežna in hrbtna plo-

skev je oblazinjena školjka s pol-
krožnim zaključkom, s cimer do-
bi stol mehko obliko. Za obliko-
vanje je beograjska žirija podeli-
la najvišje priznanje - zlati ključ.
Avtor je Stolov vodja oblikoval-
skega oddelka, arh. Branko
Uršič.

Poleg tega visokega priznanja
je Stol prejel še diplomo beo-
grajskega Design centra za fotelj
iz klubske garniture z imenom
Top. Avtorica ja arh. Darinka
Vouk.

Fotelj je zanimiv zaradi pre-
prostosti. Osnovna konstanta je
posebna in izpeljana iz zasnove
trikotnika, ki se v središču po-

navlja. Posebnost je tuđi v obli-
kovanju osnovne prevleke, ki jo
je možno preprosto odstraniti.
Možne bodo še dodatne kombi-
nacije izdelkov v dvosed in
trosed.

V Jugoslaviji je veliko proiz-
vajalcev pohištva, zato je izdelke
težko plasirati na naše domaće
in tuje tržišče. Prav tako tuđi ni
preprosto oblikovati nove izdel-
ke, ki bodo po izvirnosti, pre-
prostosti, obenem pa po uporab-
nosti in nenazadnje primerni ce-
ni prritegnili nove kupce. S
spremljanjem notranjega razvoja
in dogajanja na svetovnem pohi-
štvenem področju pa je mogoče

z vestnim in nacrtnim delom
vendar marsikaj doseći.

1 Stol si vedno prizadeva, da ob
vsakoletni manifestaciji prikaže
svoje zamisli in novosti, posebno
še sedaj, ko se našim, skoraj vsa-
koletnim nagrajencem, pridružu-
jejo nova imena.

Posebej je treba pohvaliti tuđi
odlične Stolove mizarje in tapet-
nike, ki z visoko izdelavno kako-
vostjo pritegnejo zanimanje se-
jemskih obiskovalcev.

S takim Stolovim skupnim tru-
dom si bo kolektiv tuđi v prihod-
nje zagotavljal redno delo in
uspehe tuđi na drugih področjih.
! CIR1L SIVEC
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Pogovor s Horstom Hafnerjem

Utok uspešno osvaja
nova tržišča

Ne samo delavci I Doka, tuđi
veliko Kamničanov se še spomi-
nju težavnih trenutkov v Tovarni
usnja pred desetimi leti. Z roba
propada je uspešno pomagai re-
ševati tovarilo tuđi sedanji di-
rektor Horst Hafner, ki se je v
Dtoku zaposli) kot vodja finanč-
no organizacijskega oddelka.

Njegova, tedaj zelo optimistična
gledanja na sanacijo delovne or-
ganizacije, so se pod njegovim
vodstvom, ob pomoći sanatorja
Jožeta Vonte in veliki podpori
nekaterih republiških in občin-
skih samoupravnih organov in
organizacij, tuđi uresničila. Da-
nes je ta delovna organizacija

Tradicionalni pohod
na Košta vsko planino

Kot že vrsto let, tuđi letos pripravlja Krajevna organizacija
ZRVS Matija Bleje iz Zg. Tuhinja tradicionalni pohod v spo-
min na neenako borbo borcev Kamniškega bataljona z ranogo-
številnejšim okupatorjem 24. decembra 1942 na Slevcu na
Kostavski planini. V tej borbi je izgubilo življenje 16 borcev,
med njimi tuđi priljubljeni komandant Matija Blejc-Matevž.

Pohod bo v nedeljo, 22. decembra 1985. Pohodniki bodo
krcnili na pot ob 8. uri iz Laz. Redni avtobus odp.elje iz
Kamnika ob 7.30 zjutraj.

Organizator pričakuje tako številno udeležbo, kot je bila
običajna vsa leta.

/ O ljubljanska banka
Ljubljanska banka
Gospodarska banka
Ljubljana, n. sub. o.
Poslovna enota Kamnik

Svet delovne skupnosti poslovne enote
Kamnik

ponovno objavlja prosta dela in naloge

1. kontroliranje dokumentov
za porabo in odplačila kreditov
s končano V. stopnjo strokovne izobratbe, ekonomske
smeri. Zahtevane so enoletne delovne izkušnje. Delovno
razmerje bomo sklenili za določen čas, nadomeščanje
delavke med PD.

Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite 8 dni
po objavi na naslov LB GB PE Kamnik, Tomšičeva 1.

med najpomembnejšemi členi
kamniškega gospodarstva /
izrednimi ustvarjalnimi in izvoz-
nim! težnjami.

V Utoku že nekaj let intenziv-
no iščejo nova izvozna tržišča.
Tovariš Hafner se je ves čas zav-
zemal, tuđi za večjo povezavo
slovenskega in jugoslovanskega
gospodarstva pri iskanju novih
tujih tržišč in kompenzacijskih
poslov. Do prve uspešne kom-
penzacije je prišlo na Kitajskem,
kamor so iz Radencev izvozili
opremo za polnjenje piva, v za-
menjavo pa so uvozili kože za
Utok. Na to je bilo opravljenih
še več podobnih kompenzacij s
Kostrojem iz Slovenskih Konjic,
Gorenjem in nekaterimi drugimi
OZD.

»Na Kitajskem se dogovarja-
mo tuđi z dvema tovarnama o
prenosu naše tehnologije za pre-
delavo svinjskih kož,« je povedal
direktor Utoka Horst Hafner.
»Pri nadaljnjih aktivnostih v
osvajanju novih trgov smo pred
-dvema letoma začeli sodelovati s
Kenijo. Organizirali smo kon-
zorcij za vzhodno afriške države
(Kenijo, Ugando, Somalijo,
Tanzanijo in Etiopijo), katere-
mu predsedujem, vanj pa je
vključenih 21 OZD iz vse Jugo-
slavije. Do tega odbodja je ime-
lo naše gospodarstvo minimalno
trgovsko izmenjavo, komaj ne-
kaj 100 tisoč dolarjev, medtem
ko letos beležimo od 50 do 60
milijonov dolarjev.«
- Kako ste uspeli na tem po-
dročju toliko doseći?

»To je predvsem rezultat na-
ših potreb in želja in ekonomske
situacije OZD, ki so vložile v to
delo velike napore. Pomembno
vlogo je odigrala tuđi jugoslo-
vanska ambasada v Nairobiju, ki
je s svojo aktivnostjo prispevala,
da je prišlo do medbančnega
sporazuma med Kenijo in Jugo-
slavijo, in niz drugih aktivnosti,
ki so potrebne za doseganje tako

visokih ciljev. Letošnji obisk
predsednika Kenije Daniela T.
Arap Moia pri nas pa je dokaz
trdnejše volje in želje po dobrih
medsebojnih odnosih obeh de-
žel, zlasti na ekonomskem po-
dročju.«
— In kakšno vlogo je v teh ak-
tivnostih imel Utok?

»Zelo pomembno, saj je od
skupnoga dolarskoga zneska tr-
govske izmenjave Utok uvozil za
več kot 5 milijonov dolarjev pol-
predelanih kož. S tem smo kon£-
no zadovoljili naše potrebe in
glede na to, da smo uvozili gove-
je kože, jmo razširili tuđi proiz-
vodni program. Vsi kenijsko-ju-
goje.

Te in še mnoge druge naloge
bodo reševali v KS Volčji potok
skupnd z vsemi krajani. To je bil
do sedaj tuđi najbolj uspešen na-
čin reševanja nakopičenih pro-
blemov, ki je bil v celoti potrjen
v neposredni družbeni praksi.

STANE SIMŠIČ

Ob letošnjem obisku v Sloveniji je kenijski predsednik DaiHjeKT.
arap Moi med drugim izročil Horstu Hafnerju (drugi z leve) visoko
priznanje republike Kenije za uspešno sodelovanje s to deželo in z
neuvrščenimi deželaipi nasploh na gospodarskem področju.

Praznovali smo tuđi
v Mekinjah

Tako je bilo do slavnostnega
dne vse nared. Dvorana v TVD
Partizan je bila povsem spreme-
njena. Vsepovsod so bile pripete
smrekove vejice, zastavice in ris-
bice - dela otroških rok. Dvora-
na se je dodobra napolnila že
pred peto uro. V Mekinjah ima-
mo zares enkratno občinstvo, ki
nas nikoli ne pusti na cedilu.
Odnos krajanov do našega dela
nas spodbuja k delu. Vzdušje na
takih prireditvah je domaće in
obenem praznično. Tako je bilo
tuđi tokrat. Takoj, ko so se luči
ugasnile, se je začel kulturni
program. Šolski zborček je vese-
lo prepeval, njihove pesmi so
dopolnjevale recitacije in krajše
prizorčke. Mladinci smo se pred-
stavili z recitalom, ki smo ga
sklenili s-kolom prijateljstva. Pri
tem so nam pomagali člani fol-
klorne skupine Kamniška Bistri-
ca. V programu je sodelovala tu-
đi pevska skupina MAK (skupi-
na 4 mladink in 1 mladinca iz
Mekinj). Tuđi prave, izvirne slo-
venske glasbe ni manjkalo, kajti

Tomaž je prav pridno ubiral
strune svojih citer in njihov zvok
je raznežil marsikaterega poslu-
šalca.

Vrh slovesnosti pa je bil vse-
kakor sprejem cicibanov v pi-
onirsko organizacijo. Starejši, že
prekaljeni pionirji, so najmlajšim
šolarjein zavezali rdeče rutice in
na glave posadili modre kape.
Vsekakor je bil to za prvošolčke
velik dogodek, ki jitn bo za ved-
no ostal v spominu.

Proslavo so novopečeni pi-
onirji sklenili s pesmijo »Pionirji
smo postali«. Za še slajši zaklju-
ček pa smo jih mladinci pogostili
s torticarni. '

Kulturni program je doživel
zelo lep sprejem in razšli smo se
s prijetnimi občutki. Veseli smo,
da je naš trud obrodil sadove in
sedaj imamo še več volje za na-
daljnje delo - prva večja naloga
je igrica ob Novem letu in pri-
hod dedka Mraza med naše
malčke.

ALENKA

KS Volčji potok

Novi prostori bi krajevno
samoupravo in življenje ljudi še bolj povezali

Na najjužnejšem delu kamni-
ške občine se razprostira krajev-
na skupnost Voleji potok, ki jo
sestavijata dve vaši: Vo!ćji po-
tok in Rudnik. Tako po številu
prebivalcev kakor po velikosti
sodi ta krajevna skupnost med
manjše v občini, po svojem delu
in gospodarski dejavnosti med
specifične, saj na njihovem ob-
močju, če izvzamemo Arhore-
tum, nimajo nobene družbene
institucije, nad cimer pa se ne
priiožujejo.

Del krajevne skupnosti meji
na jugu na občino Domžale in
KS Radomlje, na zahodu na KS
Smarca, na severozahodu na
Duplico ter na severu in seve-
rovzhodu na KS Perovo in Po-
lovče.

Prebivalci, 310 jih je po števi-
lu, žive v Volčjem potoku - 265
krajanov in Rudniku - 45 kraja-
nov. Po podatkih jih je 70 starih
do 16 let delovno sposobnih pa
je kar 150. Ostali so kmetje,
obrtniki in upokojenci. Čistih
kmetov je 18, k temu prištejemo
lahko še pet polkmetov, ostali
prebivalci pa imajo manjše povr-
šine zemlje, ki jo skrbno obdelu-
jejo, še zlasti v teh otežanih go-
spodarskih razmerah. Vsi kraja-
ni žive v 70 gospodinjstvih.
Zemljišča v Volčjem potoku so
predvsem ravninska, v vaši Rud-
nik pa je veČji del hribovit. Na
celotnem območju je okrog 49%
obdelovalne zemlje in 60% goz-
dov, ki pa nišo najboljše kako-
vosti.

Večji del aktivnega prebival-
stva je zaposlen v gospodarstvu
kamnišk« in domžalske občine,
precej pa si jih reže kruh v Ljub-
ljani in drugje. V krajevni skup-

nosti, ražen Arboretuma, s kate-
rim kar dobro sodelujejo, nima-
jd nobene družbene organizaci-
je: ni sole, ni pošte, ni trgovine,
ni nobenega gospodarskega
obrata. Utrip sodobnega časa je
vendar viđen na vsakem koraku.
Zrasle so številne nove hiše in
gospodarski objekti tamkajšnjih
krajanov. Vztrajno rešujejo vr-
sto za krajane pomembnih vpra-
šanj, čeprav so ta še tako zah-
tevna.

Tu živi nekaj obrtnikov-pre-
voznikov, imajo pečarja in kle-
parja, pa tuđi gostilno, ki pa je
za krajane kar nekoliko preveč
oddaljena. S kmetijstvom se uk-
varja manjši del krajanov. Po-
membna je predvsem živinoreja,
oddaja okrog 1000 1 mleka
dnevno, zato imajo lastno zbiral-
nico. Pridelujejo še koruzo,
predvsem za silažo, krompir, ki
ga nekaj ponudijo tuđi tržišču,
ostale kulture pa pridelujejo v
glavnem za . lastno porabo.
Kmetje se preživljajo s kmetij-
stvom le v Volčjem potoku,
kmetovanje v Rudniku pa bi
brez gozdov težko preživljalo
kmetije. Povezanost med obema
vasema je dobra.

Nekaj čest v vaši Volčji potok
so asfaltirali, letos pa so moder-
nizirali z asfaltom tuđi del ceste
proti vaši Rudnik, tako je ostal
med Rudnikom in Radomljami
le del ceste (500 m po dolžini),
neasfaltiran in krajani Rudnika
želijo, da bi tuđi ta del kmalu
uredili. Od vseh čest med Dupli-
co in Radomljami, je v tej KS
asfaltiranih le 20%, kar 80% je
makadamskih.

Volčji polok je kar dobro po-
vezan s svetom, saj imajo 10 te-

lefonskih številk, v Rudniku pa
še vedno ni telefonske napclja-
ve, niti se ne kažejo najboljše
možnosti v bližnji prihodnosti.
Precej sredstev so vložili tuđi - v
napeljavo in rekonstrukcijo elek-
trične napeljave. V Volčjem po-
toku so zgradili tuđi novo trafo
postajo.

To je le nekaj nalog, ki so jih
v zadnjih letih resili. Nišo pa
uspeli uresničiti želje vseh kraja-
nov KS, da bi dobili lastne pro-
store, čeprav še tako skromne.
Ta problem postavljajo krajani
že vrsto let, pa tega druge zah-
tevnejše zadeve nišo dopuščale.
Krajani se sestajajo na zborih v
prostorih »Arboretuma«, vsi
ostali organi krajevne skupnosti
pa so že dobili domovinsko pra-
vico kar v stanovanju predsedni-
ka sveta KS Janka Škrjanca.
Lastni prostori bi omogočali v
marsičem povećati dejavnost
vseh, tuđi družbenopolitičnih or-
ganizacij, ki včasih tuđi zaradi
tega šepajo pri svojem delu. V
kolikor pa upoštevamo še druge
specifičnosti življenja in dela v
tej krajevni skupnosti, vključno s
splošnim ljudskim odporom, pa
je zahteva po lastnih prostorih še
bolj utemeljena. Skoraj ni mogo-
če več zahtevati, pravijo prdstav-
niki KS, da se večji del družbene
in politične aktivnosti odvija v
stanovanjih' posameznikov. Za-
radi navedenih razlogov menijo,
da morajo prostore za KS uvrsti-
ti med prednostne naloge sred-
njeročnega obdobja do leta
1990. Pridobili so že prostor v
izmeri 2880 m2, ki jim ga je
brezplačno odstopilo Gozno go-
spodarstvo, za kar so jim krajani
zelo hvaležni. V pogovoru, v ka-

terem so sodelovali:
Janko Škrjanec, predsednik

sveta KS, Stanka Strnad, pred-
sednica skupščine KS in Metod
Jerman, vodja delegacije za ob-
činski zbor KS, je bilo ugotovlje-
no, da so bili kos vsem zahtev-
nim nalogam, da so znali za po-
samezne akcije mobilizirati kra-
jane s prostovoljnim delom in
tuđi denarnimi prispevki.

Kljub majhnemu številu kraja-
nov imajo v tej krajevni skupno-
sti izvoljeno skupščino, ki jo se-
stavlja 21 članov. Sestajajo se
dvakrat do trikrat letno. Svet KS
ima sedem članov, ki se sestane-
jo pogosteje, pač glede na nalo-
ge in pomen obravnavanih vpra-
šanj. Podobno kot v drugih kra-
jevnih skupnostih se krajani se-
stajajo na zborih, včasih kar sku-
paj s skjupščino, kjer dokončno
sprejemamo obveznosti, in opre-
delijo naloge.

Svetu krajevne skupnosti po-
maga tuđi organizacija SZDL, ki
pa je v zadnjih letih kar nekoliko
odpovedala. Razlogi so predv-
sem kadrovske narave. Menijo,
da se bo obrnilo na bolje, saj je
zadnja programsko-volilna kon-
ferenca SZDL razpravljala o se-
danjem stanju dokaj odgovorno
in prizadeto. V preteklosti je bi-
lo delo SZDL zelo opazno in so
za to prejali tuđi številna družbe-
na priznanja. Skupščina KS je
ustanovila več komisij, nekatere
med njimi so zelo aktivne.

Imajo svet potrošnikov, ki
skoraj nima dela. Na tem po-
dročju ni trgovine ah druge po-
dobne organizacije.

Poravnalni svet se sestaja po
potrebi, komisijo za požarno
varnost zelo uspešno vodi Janez

Šraj. Ta komisija je uspela orga-
nizirati ljudi, nabaviti nekaj po-
trebnih pripomočkov za gašenje
požarov (gasilske cevi in podob-
no), dobili so dve kompletni
omarici z gasilskim priborom, ki
jih lahko uporabijo na hidrantih
in s tem vsaj delno zagotsvljajo
varnost pred požari. Krajani se L
veseljem vkljućujejo v to delo,
kjer pridqbijo tuđi potrebno
strokovno znanje. Udeležili so
se s svojo enoto tuđi občinskega
tekmovanja.

Komisija za komunalne zade-
ve, urbanizem in varstvo okolja
redno pripravlja predloge in so-
deluje pri reševanju konkretnih
zadev, komisija za pospeševanje
kmetijstva in za gospodarske za-
deve predlaga ustrezne ukrepe
nanašajoče se na to področje.

Komisija za priznanja in odli-
kovanja, ki spretnija delo kraja-
nov pa najbolj prizadevne pred-
laga za družbena priznanja.

Vse komisije so pet članske.
Z delovanjem delegatskega si-

stema v krajevni skupnosti nišo
preveč zadovoljni. Dobro dela
delegacija za občinski zbor KS in
se delegati redno udeležujejo sej
občinske skupščine. Delegacija
se redno sestaja in na sejah
obravnava materail za sejo
skupščine, delegati pa tuđi poro-
čajo o seji občinske skupščine.

Skupna delegacija za SIS, ki je
sestavljena iz več sosednjih KS,

.pa slabo dela, med delegati tuđi
ni čutiti posebnega interesa za to
delo.

Komite za SLO odgovorno
opravlja svoje naloge, zaradi
specifičnosti nekaterih nalog in
njihove razsežnosti pa temu sko-
raj nišo več kos. Del nalog zajc-

ma širše območje, zato bi morali
dobiti tuđi večjo, zlasti kadrov-
sko pomoč.

Sredtva, s katerimi gospodari
krajevna skupnost, pokrivajo le
del potreb in upravičenih zah-
tev, zato vsak dinar skrbno obr-
nejo in oplernenitijo. Krajani pri
posameznih akcijah sodelujejo s
prostovoljnim deiom in denarni-
mi prispevki. Po mnenju sogo-
vornikov je vrednost opravljeiih
del tuđi do petkrat večja od pp-,
rabljenih družbenih srcđstejv.
Glavni vir sredstev je krajevni
samoprispevek. Letos bo pritp-
klo okrog 2 milijona dinarjdv.
Do sedaj so porabili, to velja tu-
đi za pretekla leta, skoraj 90%
sredstev za urejanje čest, pri če-
mer je del sredstev prispevalo
SKG. Ostala sredstva so porabili
za druge namene. Svet krajevne
skupnosti skupaj z vsemi dejav-
niki in družbenopolitičnimi orga-
nizacijami bo šel v akcijo za
sprejem novega samoprispevka v
letu 1986. V polni meri se zave-
dajo nalog, ki jih morajo reševa-
ti, ki pa jih brez sredstev samo-
prispevka nikakor ne bi mogli
dokončati.

(Nadaljevanje prihodnjič)

Knjižnica Šmarca
obvešća krajane, da bo
knjižnica odprta od 10.
decembra vsak torek in
četrtekod17. do 18. ure

<v Kulturnem domu v
Šmarci.
Pričakujemo vaš obisk!

«2,

m
Mladinska organizacija v Me-

kinjah že nekaj časa precej ži-
vahno deluje. V svojih vrstah
združuje vse več mladih, ki so
pripravljeni popestriti naše vsak-
danje življenje; ob tem pa sode-
luje tuđi z ostalim! krajani in
učenri OŠ Mekinje. Skupno or-
ganiziramo delovne akcije, pro-
slave, športne prireditve,
pleše . . .

Tako je bilo tuđi v sredo, 27.
novembra 1985, ko smo skupaj z
učenci OŠ Mekinje pripravili
proslavo v počastitev Dneva re-
publike. Nanjo smo se začeli pri-
pravljati že mesec dni prej. KK
SZDL im KS Mekinje sta pri-
spevali denar, mi pa smo pridno
»pilili« recital in se pod vod-
stvom tovariša Poljanška učili
kolo. Poleg tega smo zbirali de-
ske za oder, smrečje, rezervirali
dvorano, razposlali vabila in
uredili še mnogo drugih malen-
kosti.

Tuđi otroci nišo stali križem
rok. Vneto so se učili pesmic in
pevski zborček je vadil vsak dan.



KAMNIŠKI OBČAN / 9. DECEMBRA 1985

• Programsko volilna seja KO SZDL Duplica

Za delo v SZDL
pritegniti več ljudi

Precejšen del razprave na pro-
gramsko volilni seji krajevne or-
ganizacije SZDL je bil name-
njen vprašanju, ki ga je vzpod-
budila tuđi skromna udeležba -
20 clanov SZDL, kako pritegniti
k delu v SZDL vec krajanov te
naše največje krajevne skup-
nosti.

Ne gre zato, da bi delo SZDL
vrednotiti po udeležbi na takih
sejah, pač pa, da bi se v delo
družbenopolitičnih organizacij in
društev vključilo več občanov
kot doslcj, zlasti tistih, ki so se
vselili v nove stanovanjske bloke
na Bakovniku.

Čeprav je krajevna skupnost
komunalno v glavnem urejena,
se venđarV zvezi z gosto naselje-
nostjo bdpira vrsta vprašanj, ki
jih bo treba ši resiti.

Prihodnjo jesen se bo v prvi
razrbd osnovne sole Fraha Al-
brehta v oddelku na Duplici vpi-
salo že 230 učencev, kar pomeni
8 oddelkov. Zato je dograditev
te sole do prihodnje jeseni nuj-
na. Z izgradnjo nove trgovine v
Groharjevi ulici bo rešen tuđi
problem preskrbe na tem po-
dročju. Končno bi se bilo treba

lotiti tuđi gradnje poštnega po-
slopja, ki se predolgp odlaga, saj
se vse bolj zaostruje vprašanje
pomanjkanja telefonskih prik-
ljučkov. Letos bo po treh letih
prizadevanj končno le postavlje-
na telefonska govorilnica v Gro-
harjevi (kabina je postavljena,
telefona pa še ni).
Čimprej bo treba urediti tuđi
prometne oznake v novem nase-
lju, saj gost promet lahko kaj
kmalu povzroči težje posledicc.

Člani SZDL so tuđi odločno
zahtevali dokončno zaprtje odla-
gališča za smeti, saj se sedaj od-
padki kopičijo že nad nivo zem-
ljica in s svojim smradom in di-
mom onesnažujejo novo in staro
naselje KS Duplica.

Krajevna skupnost je od DO
Stol prevzela v upravljanje kul-
turni dom na Duplici, zaenkrat
poskusno za 3 mesece. Zato se-
daj spremljajo vse stroški v zvezi
z vzdrževanjem zgradbe. Postav-
ljeno je bilo tuđi vprašanje na-
daljnega obstoja oz. delovanja
Kina Duplica v okviru Kino po-
djetja Kranj, vendar so bili ude-
leženci mnenja, da se število
obiskovalcev spet povečuje in

Knjižna razstava
Matična knjižnica kamniškega

kulturnega centra je s pomočjo
Narodne in univerzitetne knjiž-
nice v Ljubljani ob 200-letnici.
rojstva Kamničana Franca Pirea
priredila razstavo knjižnih del
tega priznanega sadjarja, misi-
onarja in-prosvetitelja ameriških
Indijance v.

Ob otvoritvi - razstava je tra-
jala od 21. novembra do 4. de-
cembra v razstavišču Veronika -
se je Srečko Zabrič zahvalil
vsem, ki so pomagali pri organi-
zaciji tako celovitega prikaza del
Franca Pirea, še posebna zahva-
la za pomoč pa je veljala profe-
sorju Adamiču z Biotehnine fa-
kultete, dr. Marjanu Smoliku,
bibliotekarju nadškofijske knjiž-
nice in profesorju Jaru Dolarju,
nekdanjemu ravnatelju NUK-a,
ki je v pretežni meri zbral gradi-
vo za razstavo. Franc Pire je bil
uspešen prosvetni delavec tako
doma kot v tujini, velik prispe-
vek je dal tako razvoju sloven-
skega sadjarstva, imel pa je tuđi
veliko civilizacijsko vlogo v tedaj
še nerazviti Severni Ameriki. Bil
je kmečki sin, ki je sam eksperi-
mentiral s sadnim drevjem, ga
plemeniti! in se kot sadjarski

strokovnjak povzpel v sam sve-
tovni vrh. Indijance je učil polje-
deljstva in sadjarstva in jih tako
obvaroval pred pomanjkanjem
in lakoto, z opismenjevanjem pa
jim je dal Pire v roke orožje, ki
jih je vsaj do neke mere branilo
pred prevarami belih prekupče-
valcev.

»Dobro tretjino svojega dolge-
ga življenja - doživel je 95 let -
je pretivel v tujini, o kateri je
zvesto poročal. Njegova v nemš-
čini napisana knjiga o severno-
ameriških Indijancih, predvsem
pa njegova pisma (slovenska in
nemška) imajo gotovo veliko et-
nografsko vrednost. Njegove na-
ivno prisrčne pesmi o njegovem
življenju sicer nišo umetnine, za
literarnega zgodovinarja pa do-
volj zanimive, ker vnašajo v naše
pesništvo nove, ameriške moti-
ve. Posebnost je tuđi njegova
pesem v osmih jezikih (slovenš-
čini, nemščini, latinščini, itali-
janščini, francoščini, dveh indi-
janskih narečjih in angleščini),«
je o Pireu v otvoritvenem govoru
med drugim povedal velik poz-
navalec slovenskega leposlovja,
esejist in kritik profesor Jaro
Dolar. ROMANA GRČAR

zato naj bi kino obdržali.
Zelo živahna razprava se je

razvila okrog bodočega samopri-
spevka. Ker vprašanje v zvezi z
uvedbo občinskega samoprispev-
ka za naložbe v družbene dejav-
nosti še ni povsem razjašnjeno,
so menili, da bi morali vsekakor
podpreti uvedbo krajevnega sa-
moprispevka za financiranje pro-
grama KS.

Za novega predsednika KO
SZDL Duplica so izvolili Pavla
Žavbija. F. S.

Okrogla miza o gospodarskih
razmerah

Osnovna organizacija ZK na SENŠ Rudolfa
Maistra je prejšnji mesec pripravila okroglo mi-
zo na temo gospodarska situacija, ki je bila
namenjena predvsem dijakom. Zanimiva tema
je privabila kakih 50 dijakov in učiteljev, pri-
sotni pa so bili tuđi predstavniki DPO.

Uvodničar, Ivo Marenk, izvršni sekretar za
družbenoekonomske odnose pri CK ZKS, je
široko govoril o našem kritičnem gospodar-
skem stanju, povdaril je, da nas še vedno bre-
meni razkošno življenje sedemdesetih let, pre-
zadolženost, nezaposlenost, neuresničevanje
dogovorjenega, pomanjkanje znanja in še dru-
ge stvari, ki jih lahko dan za dnem prebiramo v
časopisih. Tovariš Marenk je menil, da mladi
večkrat ocenjujejo našo krizo za neizhodno in
premike za nepomembne. Mlada generacija je
bila in bo kritična. Ne bojimo se kritičnosti, če

je ta realna. Po uvodni besedi je tovariš Ma-
renk odgovarjal na vprašanja dijakov. Zastav-
ljena vprašanja so se dotikala najbolj perečih
problemov kot so: devizni zakon, vstop v
EUREKO, zgrešene investicije, uvoz dinarjev
in še kup podobnih stvari. Vprašanja so bila
precej tehtna, odgovori tovariša Marenka pa so
večkrat obšli jedro problema. Seveda je jasno,
da en sam človek, čeprav na visokom položaju,
ne pozna vseh stvari enako dobro, zato bi bilo
treba v bodoče k takšni okrogli mizi povabiti
več ljudi iz različnih področij, kar bi izboljšalo
kvaliteto okrogle miže.

Še vedno pa lahko trdimo, da okrogle miže
še nikoli nišo nič resile, so le informacija o
obstoječem stanju.

D. G.

Premajhna povezanost združenega dela
z izobraževanjem

Prevečkrat le ugotavljamo,
kako nam visokoizobraženi Iju-
dje uhajajo iz občine, kako velik
je odliv možganov iz Kamnika v
ostale občine. Premalo pa stori-
mo, da bi to preprečili. Vedeti
je namreč treba, da kadrov ne
izgubljamo sele po visje ali viso-
košolski diplomi, ampak da se
većina za bodoči poklič in mož-
no zaposlitev odloči že v srednji
soli.

Že takrat bi se moralo združe-
no delo povezati s solo, si prido-
bivati bodoče strokovnjake tako
s predavanji o možnostih zapo-
slitve in na napredovanja, kot s
predstavitvijo del na določenem
delovnem mestu, s cimer priteg-
nemo pozornost mladih. Z vsem
tem, posebno pa še s kadrovski-
mi štipendijami, je treba mlade
že v fazi oblikovanja (ne sele po
diplomi, ko ugotavljamo, da so
nam ušli) pridobiti in si na tak
način sčasoma izboljšati celotno
kvalifikacijsko strukturo, zapo-
slenih.

Kamniško združeno delo pa,
kot da se to njih ne tiče, govori
o potrebi po zviševanju izobraz-
bene strukture svojih delavcev,
vendar ne naredi niti najmanjše-
ga koraka za reševanje proble-
mov (govorimo o povezovanju s
kamniško srednjo solo! op. av.).
Prvo kar je, bi morali Srednji
ekonomski in naravoslovni soli
Rudolfa Maistra v Kamniku, v
sklopu katere sedaj deluje tuđi
bivša Delavska univerza (izobra-
ževanje odraslihjn drugo izobra-
ževanje v izvenšolskih oblikah)
sporočiti, kakšne so njihove po-
trebe po kadrih. V obliki ek-
skurzij naj bi pritegnili dijake če-
trtih letnikov te sole, jim opisali

naravo dela na določenih delov-
nih mestih v njihovi delovni or-
ganizaciji, jim to delo predstavi-
li, in podobno. Na ta način med
drugim že nekaj časa uspešno
sodelujejo le z Lekom in Heli-
osom, ki seveda spadata v dom-
žalsko občiuo.

Reševanja problema, ki se mu
pravi odliv možganov iz kamni-
ške občine, se lotevamo sicer z
veliko zamudo, pa kljub temu,
Srednja ekonomska in naravo-
slovna šola Rudolfa Maistra v
Kamniku je po besedah ravnate-
ljice Vande Rebolj pripravljena
sodelovati, saj je končno tuđi že
čas, da tej soli pripišemo večji
pomen in vlogo v družbi, predv-
sem glede izobraževanja bodočih
strokovnjakov, ne pa, da je, kot
do sedaj, le sama sebi namen.
Vsaj tako se zdi, pravi ravnate-
ljica, saj srednješolsko izobraže-
vanje v Kamniku ni zajeto niti v
novem srednjeročnem planu
družbenega razvoja kamniške
občine.

Na novembrskem skupnem
sestanku vodstva samoupravnih
organov in DPO na SENSRM in
občinske politične koordinacije
so se med drugim lotili tuđi že
omenjenega problema, vendar
sd prisotni že na začetku sestan-
ka kritično ocenili, da se ga ni
udeležil predstavnik izvršnega
sveta, čeprav problematika, ki
so jo predstavili delavci SEN-
ŠRM, v glavnem sodi v njegovo

Melovno področje. Ravnateljica
Vanda Rebolj je na sestanku
predstavila solo in opozorila na
probleme, ob katerih je potreb-
no tuđi sodelovanje zunanjih de-
javnikov.

»SENŠRM .ima letos 27 oddel-

kov v ekonomski in naravoslovni
usmeritvi in približno 850 dija-
kov. V obratnem turnusu deluje
Srednja agroživilska šola s pri-
bližno 750 dijaki. Večina dijakov
SENŠRM je iz domžalske in
kamniške občine, torej lahko ta
šola neposredno prispeva h ka-
drovski strukturi predvsem v teh
dveh občinah. Stranska dejav-
nost SENŠRM je izobraževanje
odraslih in drugo izobraževanje
v izvenšolskih oblikah (po sta-
rem Delavska univerza) kjer so
letos precej razširili različne
oblike izobraževanja. Vendar pa
v smislu permanentnega izobra-
ževanja, izobraževanja iz dela in
ob delu in spremembe kvalifika-
cijske strukture zaposlenih nima
dovolj močne vloge. Na tem po-
dročju so razlogi predvsem na
strani združenega dela, ki danih
možnosti ne izkorišča. Zakon o
usmerjenem izobraževanju je na-
mreč dovolj prožen, da bi lahko
Delavska univerza pokrila skoraj
vse potrebe našega združenega
dela. Vendar pa smo sele v fazi,
ko ugotavljamo, da nam je go-
spodarskih težav kriva tuđi slaba
kadrovska struktura, ne potrudi-
mo pa se dovolj, da bi jo izbolj-
šali. Na področju računalniškega
izobraževanja je treba povedati,
da bo Delavska univerza lahko
opravila svojo nalogo le pri raču-
nalniškem opismenjevanju, za
delo s posameznimi računalni-
škimi sistemi pa bodo kadre še
vedno usposabljale proizvajalke,
oziroma dobaviteljice računalni-
kov,« nam je povedala Vanda
Rebolj.

V zvezi s Srednjo agroživilsko
solo so prisotni na sestanku ugo-
tavljali, da so programi te sole

dovolj ustrezni in obetavni tuđi
za kamniško gospodarsko struk-
turo in za njene ambicije. Sama
šola in tuđi delegati občinske
skupščine Kamnik v kratkem
pričakujejo rezultate raziskave,
ki jo je naročila področna izo-
braževalna skupnost (PIS) za
agroživilstvo in ki bo opredelila
razvojne možnosti te sole na
vseh možnih lokacijah.

Če bi srednjo agroživilsko solo
v Kamniku ukinili, bi SENŠRM
s tem pridobil dodatne prostore.
V tem primeru bi bilo nujno so-
delovanje z združenim delom.
Potrebna bi bila pobuda in pred-
logi z njihove strani, da povedo
kakšne kadre potrebujejo, kate-
re oddelke bi bilo najbolj smisel-
no odpreti na kamniški srednji
soli.

»Predvsem pri izobraževanju
odraslih so pri nas še neizkoriš-
čene možnosti. Od posameznih
kadrovskih služb kamniških or-
ganizacij smo sicer skušali dobiti
prijave, vendar jih ni bilo niti za
odprtje enega samega oddelka.
Tuđi oddelek osnovnošolskega
izobraževanja je letos napolnjen
le z desetimi kandidati, vemo
pa, da je ljudi z nepopolno os-
novno solo mnogo več,« je pove-
dala ravnateljica SENSRM.
Kdo je kriv za tako stanje? Ne-
zainteresiranost deiovnih organi-
zacij za dvig kvalifikacijske
strukture svojih delavcev? Ne-
motiviranost pošameznikov za
izobraževanje, če vemo, da je
izobrazba pri nas še vedno pre-
majhen faktor pri določanju visi-
ne osebnega dohodka, ali pa so
morda kje še kakšni skriti
vzroki?

Romana Grčar

Posvet predsednikov OOS
in konferenc ob zaključku mandata

Konce oktobra in v novembru
so po OOS in konferencah OOS
potekali občni zbori, na katerih
so poleg obravnave dveletnega
dela, načrtov za prihodnje, dela
OOS, opravili tuđi volitve novih
Hanov IOS ali konferenc in po-
trditev predsednikov.

Konec novembra pa je občin-
ski svet ZSS pripravi! posVet, na
katerem so obravnavali občne
zbore, priprave na volitve v letu
1986 in potek razprav o kongres-
nih dokumentih ZSS. Občni
zbori OOS in konferenc so bili
opravljeni v večini vseh TOZD
in DO. Zelo raznolike pa so bile
razprave na teh zborih, izstopala
pa. so po različnih TOZD ali
konferencah različna področja:

TITAN - sindikat ima svoje
mesto, nobena pomembnejša
stvar ne gre mimo sindikata, lju-
dje ga čutijo, ne samo po tišti
fizični strani (razne nabave), ,ki
jo najlažje prikažeš delavcu. Po-
sebej pa so se tuđi dotaknili si-
stema nagrajevanja, investicij,
sposobnosti akumulacije itd.

OTROŠK1 VRTEC - ponov-
no izpostavljen problem neus-
klajenega nagrajevanja po delu v
primerjavi z gospodarstvom. Po-
poinoma nič ni stimulacije z

OD, le veselje do pokliča, in če
še tega ne bi bilo? . . .

STOL - Izpostavljen problem
slabe kakovosti vhodnih surovin.
Sindikat v Stolu je aktiven, sez-
nanjen z vsemi problemi, sode-
Iuje s svojimi stališči. Dobro de-
lovanje sindikata pa je tuđi zelo
odvisno od aktivnosti predsedni-
ka in, če delavci v bazi ne čutijo
sindikata, so za to odgovorni nji-
hovi predstavniki v IOS. Z OD
so v Stolu zadovoljni in dobro je
povedal predsednik IO TOZD
2: »Je pa tako, če sO plače do-
bre, je tuđi sindikat dober, v
obratnem primeru pa je vse za-
nič. Pa tuđi sindikat na svojih
občnih zborih gre preveč v širi-
no, bolj bi morah obravnavati
sindikalno organizacijo in njene
probleme. S problemi gospodar-
jenja pa bi se morali srečevati
pri periodičnih obračunih in na
njih* opozarjati. Glede na količi-
no dela v sindikatu pa rečem, da
so problemi in dovolj dela vše-
povsod, bolj se vklopiš v svojo
funkcijo, več dela imaš, ali pa
obratno«.

KIK - v tej DO so vso večjo
problematiko obravnavali skupaj
z ostalimi DPO. Glede zaprtosti,
tuđi sindikata, se stanje izboljšu-

je, čeprav pa je bila ta zaprtost
tuđi posledica specifične proiz-
vodnje. Delavci gledajo na sindi-
kat bolj kot zaščitnika socialne
varnosti.

SVILANIT - predsednica
konference poudarja, da je v
Svilanitu sindikat frontna orga-
nizacija in če delaš, skrbiš za sle-
hernega delavca, tuđi delavci
sindikat čutijo. Zato je potrebno
ogromno dela in ogromno napo-
ra, predvsem pa moraš biti v
stalnem stiku z Ijudmi. Včasih
ćelo delo trpi. Prenekateri misli-
jo, da smo sindikalisti samo neki
veliki funkcionarji. V teh pred-
kongresnih razpravah pa bi mo-
rali točno opredeliti, kaj sploh je
predsednik sindikata? Koliko ča-
sa mu je za to delo odobreno, da
ne bi bil ćelo kdaj prikrajšan za-
radi svojega dela pri OD. Pravi
sindikalist pa ne bo nikdar izko-
rišča! svoje funkcije za nedelo.

,Še so razpravljali o izpostav-
ljenih probiemih po občnih zbo-
rih, o moči sindikata, opozarjali
so na vse preveč zadanih nalog
sindikatu.

Konec jnnuarja bo skupščina
občinske organizacije ZSS Kam-
nik, na kateri se končuje tuđi
mandat funkcipnarjem v tej or-

ganizaciji. Tovariš Franc Sikošek
je predsednik OS ZSS Kamnik
2. mandatno obdobje. Veliko
načrtov je imel v začetku. Svoje
delo in delovanje OOS v Kamni-
ku, sploh pa samo delo sindikata
je ocenil takole:

Kot sindikalni aktivist v DO,
SOZD in republiških organih
predvsem organih lesnih delav-
cev, sem se čutil dovolj močne-
ga, da prevzamem to funkcijo.
Vendar sem ugotovil, da je po-
tebna večja širina in ne samo
poznavanje problemov tovarne,
iz katere priđeš. S takratnim se-
kretarjem sva naredila plan dela
in kot prva naloga, ki jo priporo-
čam tuđi bodočemu predsedni-
ku, je bila, čimbolj spoznati«vse
OOS oziroma konference v DO,
probleme, ki so specifični in se
pojavljajo v posameznih organi-
zacijah. Pomembno je tuđi spoz-
nati vodstva in njihov odnos do
sindikata kot družbenopolitične
organizacije, odnos do samou-
pravnih organov, delegacij itd.
To je bil nujen korak preden
sem sploh lahko začel delati. S
predsedniki OOS smo vzpostavi-
li trdno vez preko posvetov, ki
smo jih organizirali pred vsako
pomembnejšo akcijo. Zakaj ugo-

tovil sem, da ni dovolj pošiljati
gradivo in navodila za delo, am-
pak največ koristi pogovor na
posvetu ali obisk v sami OO. S
tako povezavo so predsedniki
opravljali svoje naloge in z vese-
ljem ugotavljam, da večina kam-
niških delavcev pozna sindikat v
svojih sredinah, pa tuđi občinski
sindikat. Zelo pomembno pa je,
da ni v OOS vse samo na pred-
sedniku, aktivno mora biti vse
članstvo OOS, aktivno mora biti
delovanje drugih družbenopoli-
tičnih organizacij, kot je mladina
in ZK v sindikatu. Tuđi na ob-
činskem nivoju moram izraziti
izredno zadovoljstvo z delova-
njem predsedstva in ,pa delom
ostalih organov pri OS ZSS
Kamnik. Manj pa sem zadovo-
ljen s samim svetom, to pa zara-
di velike odsotnosti nekaterih
članov. Sodelovanje na ravni ob-
čine z ostalimi DPO je bilo do-
bro, enako ocenjujem tuđi sode-
lovanje z republiškim sindika-
tom preko medobčinskega sindi-
kalnega sveta. Enako kot je pre-
več dela v OOS, se čuti tuđi pre-
več širok obseg dela v občin-
skeni sindikatu in se včasih ne-
strokovno spuščamo v zelo stro-
kovna področja, mišljenja pa

sem, da bi moral imeti sindikat
pri vseh teh zadevah veĆjo poli-
tično vlogo.

Kako govoriti v sindikatu, ta-
ko kot čutimo, ali tako kot mo-
ramo?

Odgovor je bil: Govoriti mo-
ramo tako kot mislimo oziroma
posredujemo mišljenje baze ta-
ko, kot je. To sem razčistil že na
vseh prvih sejah. Vedno smo v
republiški sindikat posredovali
vse, kar so izpostavili predstav-
niki sindikata iz OOS. Mislim,
da bi morali sindikalisti govoriti
še bolj odkrito. To smo poudari-
li tuđi v predkongresnih razpra-
vah. Na vprašanje ali sindikat
uspe, da se UVELJAVLJAJO
interesi delavcev, kot tuđi skup-
ni interesi, je odgovoril:

»V Svilanitu je bila 3. decem-
bra 1985 zanimiva tematska raz-
prava s tega področja.z naslo-
vom: Uveljavljanje sistemov so-
dalističnega samoupravljanja.
Ugotavlja se, da imajo delaci vse
manj pravic pri odločanju in se
vse preveč odloča že z vnaprej
pripravljenimi zakoni ali pa ad-
ministrativnimi ukrepi. Vse to
bo vnešeno v zaključke predkon-
gresnih aktivnosti.

K. C.
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Tekmovanje
pernatih Ijubljencev

V nedeljo 17. novembra, je
bilo v soli Frana Albrehta v
Kamniku društveno tekmovanje
vseh vrst sobnih ptić. Udeležiio
se ga je 14 rednih članov-gojite-
Ijev društva za varstvo in vzgojo
ptić iz Kamnika s 97 pticami
vseh mogočih vrst - od barvnih
kanarčkov, križancev, raznih ek-
sotičnih ptić pa do malih in sred-
njih papig.

Ptice je ocenjeval priznani
mednarodni sodnik Djuro Pri-
boljšan iz Zagreba, ki je ob zak-
ljučku pohvalil napredek in pri-
zadevnost članov kamhiškega
društva. Poudaril je, da le redko
srečuje tako pester asortiman
ptić na enem mestu, še manj pa
toliko kvalitetnih ptić, ki bi se
lahko tako števil'no uvrstile v na-
daljnja-višja tekmovanja. Od
omenjenega števila se je namreč
kvalificiralo kar 64 ptić za repu-
bliško tekmovanje, ki je bilo ko-
nec novembra v Izoli. Prav tako
je tem primerkom odprta pot na
državno prvenstvo, ki bo v Za-
grebu od 15. do 22. decembra
1985, kjer pa se bodo verjetno
za kamniške ptice letošnja tek-
movanja tuđi zaključila. Malo
verjetno je, da bi jugoslovanska
zveza uspešno resila problem na-
bave potrebnih deviz za sodelo-
vanje v svetovnem šampionatu,
ki bo konec januarja 1986 na
Dunaju. Seveda je to eden glav-
nih vzrokov, da se Jugoslovani
vse bolj zapiramo in ne sodeluje-
mo na svetovnih prvenstvih kot
enakopraven član svetovne zve-
ze, ki šteje 30 članic-držav sveta.

Kljub vse težjim časom in dra-
ginji, ki pestijo tuđi gojitelje
ptić, pa kamniškim članom ne

zmanjka poguma, saj svojo vzgo-
jo iz leta v leto še izboljšujejo. K
temu mnogo prispeva organizi-
rana nabava hrane po grosistič-
nih cenah in pa lepe nagrade za
osvojena mesta na prvenstvih.
Društvo namreč vsako leto po-
deljuje prehodni pokal za šampi-
ona posamezno in šampionsko
kolekcijo.

' Tokrat je prehodni pokal
osvojil Niko Zalaznik iz Most pri
Komendi, ki je za kolekcijo lipo-
kromsko rumenih kanarčkov
prejel 361 točk.

Šampion v posamezni konku-
renci je bil kanarček krem bar-
ve, vrste satinet z 91 točkami -
prehodni pokal zanj pa bo prejel
Homar Valentin iz Kamnika.

Vsa ostala prva, druga in tret-
ja mesta v konkurenci kolekcij
in posameznih ptić bodo nagra-
jena z medaljami in diplomo.
Podelilev bo na skupščini dru-
štva.

Po zaključenem tekmovanju
so se člarii dogovorili za sodelo-
vanje na republiškem in držav-
nem prvenstvu, zatem pa so te-
kli pogovori o pripravan na dru-
štveno razstavo ptić, ki jo člani
kamniškega društva že tradici-
onalno posvečajo Dnevu repu-
blike vsako leto.

Ker društvo ni dotirano, niti
ne more v teh feriznih časih pri-
čakovati kakršno-koli pomoč šir-
še družbene skupnosti, rešuje
svoj finančni položaj s prireja-
njem razstav sobnih ptić, da si s
tem zagotovi najnujnejša sred-
stva za varstvo zunanjih ptić, ki
pa je ena primarnih nalog članov
omenjenega društva.

DRAGO KOVAČIČ

veterinarski soli, bi bila seveda
najbolj ugodna. Zemljišče za no-
vo solo je odstopila fakulteta,
šola pa bi bila zgrajena v kakih
petih letih. Žal je stališče Kam-
nika, da naj bo šola v Kamniku.

Toliko ravnatelj SAŠ, na raz-
plet bo treba še malo počakati.
Tretji problem, ki so se ga dota-
knili na sestanku, je povezava
osnovne organizacije ZSMS SAŠ
z OK ZSMS Kamnik. Situacijo
je spet pojasnil ravnatelj. SAŠ
tako rekoč spada v občino Ljub-
ljana- Vič, saj je sedež na Viču in
upam. da bo tam tuđi ostal, ker
bi vsi radi nazaj v Ljubljano. Šo-
la ima verifikacijo pod pogojem,
da se sedež preseli v Kamnik.
SAŠ je povezan z Ljubljano,
vendar ne moremo planiratiin
Kamnik ne more planirati z na-
mi, dokler nimamo dokončne lo-
kacije. V Kamniku imamo veli-
ke težave: drag prevoz, upada-
nje vpisa, neupravičene ure
učencem, ki zamujajo pouk za-
radi slabih zvez. Šola postaja re-
publiškega pomena, vendar se
opaža stagnacija vpisa dijakov iz
Prekmurja, ki jih je bilo v prejš-
njih letih precej. Učenci pa o
tem problemu takole: tovariš
ravnatelj se zelo trudi, da bi se
šola prenesla na bolj ugodno lo-
kacijo. Težko je hoditj, zgod.aj v
solo, pozno domov, za hrano
skoraj ni časa, pa še učenje, ki
ne more trajati pozno v noč, saj
je treba zgodaj vstati. V kamni-
ško okolje se niti vklopili nismo,
vsakemu se mudi domov, zato

tuđi naša OO ZSMS ne more
sodelovati z OK ZSMS Kamnik
in jih večina aktivno sodeluje na
Viču. Če bomo ostali v Kamniku
se bomo morali vključiti, saj šola
je čudovita, prav tako kraj, le že
prej hašteti problemi,nas preveč
obremenjujejo.

Po mnenju sekretarja OK
ZSMS Kamnik sta za takšno sta-
nje krivi obe občinski konferen-
ci, saj sta se s temi problemi za-
čeli ukvarjati precej pozno oziro-
ma ništa skušali poiskati rešitve
s skupnimi močmi. Vse možnosti
za rešitev problema še nišo izko-
riščene, zato jih je treba čimprej
poiskati. Vseeno je, kje bo osta-
la šola, ker je še kup drugih te-
žav. Če npr. šola ostane v Kam-
niku, bo treba resiti težave pre-
voza in prehrane. OK ZSMS
Kamnik bo vložila vse moči v
rešitev teh problemov. Če se
stvari ne bodo hitro resile, bo
šola izpadla iz srednjeročnega
plana občine Kamnik. Ravnatelj
je dodal še naslednje: SAŠ bo v
srednjeročnem planu občine
Ljubljana-Vič in mesta Ljublja-
ne, če bo sklep skupščine izobra-
ževalne skupnosti v prid Ljublja-
ne, v Kamniku pa takšnega za-
gotovila ni. S Kamnikom res ni-
mamo druge povezave ražen
prostora - stavbe, v katerem se
šolajo bodoči agroživilci in vete-
rinarji.

Zaenkrat naj stvari ostanejo
take kot so, počakajmo analizo
izobraževalne skupnosti, potem
se bomo tuđi laže spopadli s pro-
blemi, je zaključila sestanek se-
kretarka OK ZSMS Vič.

D. G.

Servis uspešno
v novo leto

Letos je bil v Kamniku usta-
novljen Studentski servis, ki so
ga mladi nestrpno pričakovali.
Po začetnih težavah s prostorom
in zagonskimi sredstvi, je servis
zacel delovati s polno močjo,
najprej še v starih in majhnih
prostorih OK ZSMS, «ez dva
meseca pa se je skupaj t OK
ZSMS preseli! v nove, vecjc pro-
store na Gregorčičevi 2.

Potem se je začelo: mladi so v
vrstah čakali na napotnice, spra-
ševali po delu, čeprav vrste nišo
primerliive s tistimi na Ijubljan-
skem Studenskem servisu. V
tem je tuđi prednost kamniško-
domžalske ekspoziture. Kot
vsak začetek, je bil tuđi ta težak,
saj je bilo nekaj začetnih težav in
hude krvi. Neodgovorno delo
vodje ŠS je rodilo mnogo neje-
volje, saj so morali nekateri pre-
cej dolgo čakati na njihov težko
prislužen denar. Potem je svoje
naredila še banka, ki je izstavila
dvojne številke hranilnih knjižic.
In spet je imelo kakih sto ljudi
težave. Dodatne težave so pov-
zfoćile tuđi organizacije združe-
nega dela, ker nišo obvladali po-
slovanja z napotnicami. Student-
ski servis se za vse težave, slabo
voljo in dolge roke pri izplačeva-
nju, opravičuje. Zdaj, ko so se
stvari uredile, lahko povemo še
nekaj spodobudnih besed. Kam-
niško-domžalska ekspozitura je
letos posredovala delo več kot

tisoč studentom in dijakom. Pre-
ko servisa je bilo izplačanih ka-
kih 24 milijonov din. Te številke
so res spodbudne, zato lahko se-
daj, ko so se na prisotnost štu-
dentskega servisa privadili mladi
in organizacije združenega dela,
pričakujemo še boljše poslovne
rezultate.

Večina staršev mladih, ki so
bili zaposleni prek servisa, še ni
spoznalo prednosti dela preko
Studentskega servisa. Naj v teh
vrsticah pojasnim nekaj osnov-
nih stvari. Mladi, zaposleni pre-
ko servisa, imajo zagotovljeno
urno postavko, možnost boljšega
zaslužka, krajše delovne obvez-
nosti in delo po izbiri. V prime-
ru, da se zaposlijo direktno v de-
lovni organizaciji, jih mora ta za-
posliti za določen čas, s tem pa
plačevati vse dajatve, kot pri
ostalih delavcih. Dajatve znesejo
seveda precej več kot 10% pla-
če, ki jih zahteva ŠS za posredni-
štvo. Prihodnja sezona student-
skega servisa bo med zimskimi
počitnicami. Interesenti za delo
se lahko že sedaj prijavite, da bo
imel servis vsaj približne po4at-
ke o povpraševanju po delu.

Težave so zaenkrat odpravlje-
ne in upajmo, da bo delo štu-
dentskega servisa teklo v nadalje
tako kakor zadnji mesec. K bolj-
šemu poslovanju pa lahko pri-
spevajo tuđi študentje in dijaki,
ki želijo zaslužiti nekaj denarja.

D. G.

O delu in življenju mladih v SENŠ
Rudolfa Maistra

Dobra dva meseca sta minila
od začetka šolskega leta, tuđi pr-
vo redovalno obdobje je za na-
mi, zato sem se odločila, da na
kratko predstavim delo in življe-
nje na naši soli.

Srednjo ekonomsko in nara-
voslovno solo Rudolfa Maistra
obiskuje letos 850 učencev, in si-
cer v oddelkih naravoslovne in
poslovno-finančne usmeritve.
Začetek in konec pouka, ki po-
teka v izmeni s srednjo agroživil-
sko solo, sta prilagojena vozne-
mu redu vlakov, saj je na soli
veliko vozačev.

K njihovemu dobremu počut-
ju prispeva tuđi organizirana šol-
ska prehrana.

Učni iispeh ob prvi redovalni
konferenci, ki je nekoliko višji v
primerjavi z lanskim letom, je
dokaz, da smo se učenja resno in
zavzeto lotili. V obvezni šolski
program pa sodijo tuđi kulturni,
naravoslovni in športni dnevi.
Prvi kulturni dan je bil name-
njen filmski vzgoji, ogledali smo
si nagrajeni film Oče na službe-
nem potovanju, mnenja in vtise
pa smo podali v organiziranem
razgovoru po filmu. Taka oblika
izmenjave mnenj nam ugaja, za-
to so na našo pobudo organizira-
ne tuđi okrogle miže z drugačno
tematike. Posebno uspešna je
bila v začetku novembra, ko je
tov. Marenk odgovarjal na vpra-
šanja dijakov o sodobnih gospo-
darskih in družbenih problemih.
Učenci pa smo vedno posebej
veseli športnih dni, saj»so pfilož-

uspeh, predlagata izboljšave, ve-
lika pozornost pa se namenja tu-
đi skrbi za urejeno okolje in
smotrni izrabi prostega časa. Za
sprostitev in zabavo smo poskr-
beli s šolskimi plesi, kjer se tuđi
spoznavamo med seboj in utrju-
jemo prijateljske vezi, zlasti z
učenci Srednje agroživilske sole.
Veliko zanimanja je tuđi za kul-
turna dogajanja zunaj sole, pri-
bližno dvesto učencev obiskuje
filmski abonma, radi pa se ude-
ležujemo tuđi skupinskih ogle-
dov gledaliških predstav v Ljub-
ljani.

Seveda pa informacija ne bi
bila popolna, če ne dodam še
nekaj besed o tistem, kar dijaki
pogrešamo in upamo, da bomo v
krajšem času lahko uresničili. To
je nabava opreme za predvajanje
glasbe med odmori, radi pa bi
navezali tuđi stike s srednjimi
Šolami iz drugih republik, a nas
ovirajo finančne težave.

Katarina MALINGER
SENŠRM, Kamnik

Nov optik v Kamniku -
da ali ne?

Zveza sindikatov
Slovenije
Občinski svet
Kamnik
Komisija za šport,
rekreacijo in oddih
VABI
vse delovne ljudi in ob-
čane na ZAKLJUČE«
SINDIKALNIH ŠPORT-
NIH IGER - IGRE BREZ
MEJA-VLETU 1985.
Zaključak Sšl bo v so-
boto, 21. decembra
1985, v sportni hali pri
OŠ Frana Albrehta s pri-
četkom ob 18. uri. Po
zaključku IGER BREZ
MEJA bo zabavni večer.
Vljudno vabljeni
Predsednik komisije za

šport, rekreacijo in
oddih

Miroslav Vrhovnik

Po reklamnih objavah v zad-
nji številki Kamniškega obeana,
se je marsikateri Kamnican
vprašal, ali Optika Zajec resnič-
no misli ustanoviti svojo podruž-
nico v njegovem mestu. Ker je
to vprasanje postalo zelo aktual-
no in ker smo lahko dostikrat
slisali, da sta dve optiki v Kam-
niku povseni dovolj, sem cbiskal
Marjeto Zajec in njenega moža
ter ju povprašal o njunih načrtih
za prihodnost in predvsem o mo-
tivih, ki ju vodijo v Kamnik.

Še preden sem zastavil prvo
vprasanje, sem se že znašel v za-
gati, saj me je sogovornica, Mar-
jeta Zajec, po pokliču diplomira-
ni optik, presenetila z vpraša-
njem: »Če mislite, da je eko-
nomsko upravičeno, da imate tri
juvelirje v Kamniku, zakaj ne bi
imeli tuđi treh optikov?«

Nisem ji znal odgovoriti, zato
sem jo raje vprašal:

- Iz kakšnih razlogov ste se
odloćili, da podružnico odprete
prav v Kamniku? Če se ne mo-
tim, je to ćelo vaša prva disloci-
rana enota?

»To bo res naša prva podruž-
nica; to, da jo bova z možem
odprla prav v Kamniku, pa je

moja ideja. V Smarci namreč še
vedno živi moja mama in ker
sem v mladosti sama živela tam,
me na te krajc vežejo lepi spo-
mini. Tako sem si že od nekdaj
želela imeti tesnejši stik s Kam-
nikom in okolico, kar mi bo se-
daj z ustanovitvijo podružnice,
upam, tuđi uspelo.«

- Torej sta se z možem do-
končno odložila za Kamnik,
kljub temu da vama nekateri
očitajo nezdravo konkurenco in
da pot k uresničilvi vajine želje
ni preprosta?

Za Kamnik sva se dokončno
odiočila sele potem, ko sva dobi-
la številna pisma, ki naju prijaz-
no vabijo sem in nama želijo
uspešno delo (pisma sem tuđi
prebral, op. avtorja) ter na os-
novi pozitivnih odgovorov na
našo anketo v vašem časopisu.
Še enkrat pa naj poudarim, da
so nam številni Kamničani napi-
sali samo pismo (brez anketnega
listića), kar nam je še posebno
drago.

Kar pa se tiče očitkov glede
nezdrave konkurence, lahko sa-
mo rečem, da to ni res in da mi
ni vseeno, kaj se govori za mo-
jim hrbtom. Zdrava konkurenca
je vedno dobrodošla in proti njej

tuđi v Ljubljani nimam nič, saj
se samo z njo lahko povcOa kva-
liteta uslug.«

- Kaj pa lokacija; kje hoste v
Kamniku opravljali svoje delo?

Z možem upava, da nama bo
kamniška občina izdala uporab-
no dovoljenje, za katerega sva
že zaprosila, da bova lahko od-
prla svojo optično delavnico pod
Malim gradom. Lastnik lokala
nama je namreč sam ponudi! del
lokala, češ da je zanj prevelik in
zato ni rentabilen. Del gostišča
sva odkupila in sedaj čakava ria
odgovor iz Kamnika, da bi zače-
la z dokončno adaptacijo.«

- Kdaj naj bi potemtakem za-
čeli z delom, saj imate precej
strank iz Kamnika in okolice, ki
bi jih to zanimalo?

Prvotno smo želeli lokal od-
preti februarja 1986, vendar za-
radi poteka stvari to tako kmalu
ne bo mogoče, čeprav je oprema
že v delu. Naj tuđi povem, da se
videz celotne zgradbe ne bo bi-
stveno spremenil, saj se trudimo
najti ustrezne barvne odtenke
opreme. Upam, da sem s tem
pogovorom vsaj približno pojas-
nil ZAKAJ, KDAJ in KJE bo-
mo dobili novega optika.
MATICROMSAK'

JL

Problematika Srednje agroži-
vilske sole že dalj časa odmeva v
sredstvih javnega obveščanja.
Prav ta odmevnost potrjuje, da
je problem res perec in nezane-
marljiv. Ker se stvari ne premi-
kajo s tako hitrostjo, kot bi bilo
zaželjeno, sta se OK ZSMS iz
Kamnika in Vica odločili, da in-
formacije zvesta kar iz prve ro-
ke, to je iz ust mladine te io\e
ter ravnatelja.

Na sestanku, ki je bil v SENŠ
Rufolfa Maistra, kjer SAŠ
(Srednja agroživilska šola) go-
stuje že nekaj let, so se seznanili
z obstoječo problematiko funkci-
onarji ZSMS iz Kamnika, Vica
in medobčinskega sveta regije.

Glavni problem SAŠ so: vož-
nja, prehrana, prostor, povezava
s Kamnikom. Na posvetu me-
dobčinskega sveta ZSMS na Ble-
du so se domenili, da je potreb-
no resiti problem prehrane. Di-
jaki se vozijo največ iz okoliških
občin Ljubljane, zato zgubljajo z
vožnjo ogromno časa. Na soli je
organizirana matica in pa kosilo,
vendar dijaki te možnosti ne iz-
koriščajo (seveda je glavni kri-
vec čas). Na Šolski skupnosti je
veliko dijakov izrazilo željo po
topli malici, kar pa ob sedanjih
zmožnostih kuhinje ni izvedljivo.
Ravnatelj SAŠ je povedal, da so
naredili anketo, ki pa ni prinesla
zadovoljivih rezultatov, le 40%
dijakov je bilo zainteresiranih za
toplo malico. Prišlo je ćelo do
takih ekstremov, da je bil nek
razred v celoti za toplo malico, v
drugem pa se ni našel nihče. Po
ravnateljevem mnenju, bi bilo
treba v bodoče za poskušnjo di-
jakom pripraviti toplo malico
enkrat tedensko, zainteresira-
nost v teh dneh pa bi dala realno
sliko dijakov. Obrok, ki bi neka-
ko nadomestil zajtrk dijakom,
saj je znano, da se večina mladi-
ne zelo nezdravo prehranjuje, bi
po ocenah ravnatelja stal okrog
110 din. Vendar pa je stvar zelo
vprašljiva, saj bi stalno ponavlja-
nje enolončnic gotovo povzroči-
lo nezadovoljstvo. Mnenje sole
je, da je kosilo, ki ga pripravlja
šolska kuhinja dovolj iraznovrst-
no in kvalitetno, saj je nanj na-
ročenih tuđi precej učiteljev. Za-
to bi veljalo premisliti ali ne bi
bilo bolje, če bi se več učencev
naročilo na kosilo. Pojavile so se
tuđi želje po prodaji hrane (hot
dog, burek, itd.), vendar se vod-
stvo sole boji, da bi hrana osta-

jala. Rešitev je vse prej kot pre-
prosta. V začetku šolskega leta
je šola zahtevala od vseh učen-
cev, da se naročijo na malico, z
izjemo tistih, ki so imeli dovolje-
nje staršev, da jim matice ni tre-
ba naročiti. Seveda problem pre-
hrane s tem še ni bil rešen.

Zelja obeh šol SENŠRM
(srednja ekonomska in naravo-
slovna šola Rudolfa Maistra in
SAŠ) je, da se prehrana dvkne
na višji nivo. Ravnatelj SAS je
menil, da če bo akcija s toplo
malico uspešna, ni zadržkov, da
je ne bi bilo. Učenci so izposta-
vili tuđi problem časa za kosilo,
saj je pet minut tak kratkih, da
kosila ni mogoče pojesti.

Drug perec problem, ki je na
tapeti že več let, je lokacija sole.
Ravnatelj je povedal naslednje:
Še pred mesecem je bilo na tej
soli veliko govora o tem, vendar
to sedaj ni več tema pogovorov.
S tem se ukvarja posebna komi-
sija izobraževalne skupnosti, saj
je šola zadolžena le za kvaliteto
šolanja. Velike težave nam pov-
zroča vožnja, saj se 90% učen-
cev vozi, enako je tuđi s profe-
sorji. Izobraževalna skupnost, ki
nas financira, je kriva, da je šola
tu, kjer je. Šoia v Ljubljani je
bila dovolj velika, dokler nismo
dobili še dodatnih izobraževal-
nih programov. V začetku se niti
ni govorilo o prestavitvi sole iz
Kamnika, ker pa vse obljube ni-
šo bile izpolnjene, naj bi se spet
preselili v Ljubljano. Postavlja
se vprasanje ali je Kamnik tišti,
ki je sposoben organizirati šola-
nje. Skupščina izobraževalne
skupnosti je menila, da se mora
problem SAŠ resiti v enem cen-
tru in to za celotno gorenjsko in
ljubljansko regijo. V ožji konku-
renci so trije kraji: Ljubljana,
Kranj in Kamnik. Kranj odpade
zaradi prostora, ostala sta le še
Ljubljana in Kamnifcr' Sicer pro-
stora ni niti v Ljubljani, toda bi-
la bi možna gradnja novega cen-
tra SAŠ v Mestnem logu, kar si
želimo tuđi mi na soli. Trenutno
se dela okvirni investicijski pro-
gram. Potem se bo skupščina
izobraževalne skupnosti odločila
na podiagi ocene komisije, kje
so perspektive agroživilstva. Ta-
krat, ko bo določena lokacija so-
le, bo določena tuđi začašna lo-
kacija, seveda v primeru, če ta
kraj ne bo Kamnik. Odločitev
bo sprejeta že do konca leta. Lo-
kacija v Mestnem logu, ob bivši

nost, da izkažemo tekmovalni
duh in preverimo svoje telesne
spodobnosti. Letos smo se po-
merili v atletskih disciplinah, do-
segli dobre rezultate, del učen-
cev pa je sodeloval na jesenskem
krosu. Zanimivo je bilo tuđi na
naravoslovnem dnevu, ki je imel
raziskovalni značaj, saj smo pod
vodstvom učiteljev naravoslov-
nih predmetov proučevali značil-
nosti Kamniške Bistrice.

Na soli deluje tuđi veliko
krožkov, npr. obrambni, dram-
sko-recitacijski, fotografski, li-
kovni, literarni, zemljepisni, bi-
ološki, računalniški, zgodovinski
in drugi, zato ima vsakdo mož-
nost razvijati svoja nagnjenja in
sposobnosti. Njihova dejavnost
se odraza v javnih prifeditvah,
razstavah, pripravah na različna
tekmovanja. Med dijaki je veli-
ko zanimanje za izrazni ples, na
soli zavzeto vadijo kar tri plesne
skupine, ki se bodo prvič pred-
stavile ob praznovanju Dneva
republike. Novost je tuđi akcija

Življenje s knjigo, ki je namenje-
na štiristoletnici Trubarjeve smr-
ti, vanjo pa so vključene vse od-
delčne skupnosti. Pri branju iz-
branih knjig nam bo veliko po-
magala bogata izbira v šolski
knjižnici. Zaključek tekmovanja
bo ob slovenskem kulturnem
prazniku, 8. februarja.

Športne dejavnosti potekajo v
okviru šolskega športnega dru-
štva, ki s svojimi sekcijami tek-
muje v občinskih in republiških
ligah, razvita pa je tuđi rekre-
ativna telesna dejavnost.

Ob interesnih dejavnostih
imamo možnost razširjati svoje
znanje tujih jezikov, saj je na so-
li organiziran fakultativni pouk
nemškega, franeoskega, italijan-
skega in latinskega jezika.

Šolska skupnost učencev in
OO ZSMS na soli si prizadevata
za dobro in učinkovito informi-
ranje učencev, načrtujeta in po-
magata pri izvedbi dejavnosti z
različnih področij, spodbujata
različne akciie. analizirata učni
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Je studentski pevski
zbor res klub studentov

Čepniv trenutno Mešani Stu-
dentski pevski zbor sele priprav-
lja nov program za koncerte in
prireditve, ki se jih bodo udele-
žili, pa njegovi člani »sceno za-
služijo nt'kaj besed.

Glavni razlog za neizdelan
koncertni program je prav goto-
vo cnolctna odsotnost pevovodje
Janeza Klobčarja. Tako kot vsi
fantje, je moral tuđi on eno leto
služiti domovini. V tem letu je
zbor^vadil in nastopal pod nad-

» zorom Metke Pichler in čakal na
Janezovo vrnitev. Navezanost
pevCSVnanj je za nekoga, ki ga
pozna, razumljiva, saj zna pri-
sluhniti željan) pevcev, pa tuđi
razvedrila na vajah ne manjka.
Seveda je najprej resno delo, če-
prav vsi pevci nišo enako resni
in zavzeti zanj. Treba pa se je
tuđi zavcdati, da je zbor Se mlad
ter-da jedro zbora teži po dobri
in še boljši pesmi in da svojega
vrha se nišo dosegli. Škoda pa
je, da dobri pevci, vzgojeni v
tem zboru, neredko zapuščajo
staro sredino zaradi obveznosti v
službi, družini ali pa ćelo odha-
jajo pet drugam. Kvaliteta zbora
s tem upada, saj več pevcev odi-
de iz njega, kot pa jih priđe
vanj. Morda je temu krivo tuđi
ime - Mešani Studentski pevski
zbor, ki marsikoga zavede in od-
bije, češ, saj bi prihajal na vaje,
pa kaj ko nisem (več) Student. V
resnici je to Se najmanjSa ovira,
saj je sestava zbora zelo pestra;
največ je srednješolcev, Sele po-
tem pridejo Studenti . . . in
uslužbčnci. Zato že razmiSljajo o
preimenovanju, saj ta zbor nima
in ni imel namena otati samo
Studentski, ampak so vanj še
vedno vabljcni vsi, ki imajo ve-
selje do petja in seveda posluh.
Predvsem bo zborovodja vesel
vsakega tenorja, (pa ne samo
on) saj jih je trenutno v zboru
najmanj. Oglasite se torej v glas-
beni Soli vsak ponedeljek ali sre-
do od 19.30 naprej.

Kakšne nacrte ima zbor v te-
kočem in nas'ednjih letih, kakš-
ne uspehe je že dosegel in kakš-
ni so osebni nacrti zborovodje,
sam povprašal Janeza.

Zbor sem pricel voditi jeseni
1982. leta, prej pa ga je vodila
Katarina Arcan-Žavbi. Za zbo-

' rovodjo so me izbrali pevci, želj-
ni veselih in žalostnih. poskoc-
nih in počasnih; skratka . . . no-
vih pesmi. Prej so v glavnem peli
le revolucionarne in narodne pe-
smi, ki so sicer lahko del progra-
ma, ne morejo pa biti ves pro-
gram.

Studiral sem violino na glasbc-
ni akademiji v Ljubljani in tam
tuđi diplomiral. Zaposlen sem v

Simfoničnern orkestru RTV
Ljubljana, z zborovodstvom pa
se ukvarjam iz zabave. Lahko
rečem, da mi je to delo kot hobi,
kateremu posvečam veliko veči-
no svojega prostega časa. Še
preden spregovorim o načrtih za
vnaprej, pa naj predstavim pre-
teklo delo zbora. Peli smo na
Stevilnih koncertih in prireditvah
v Kamniku in zunaj njega, sne-
mali v celovškem studiu ORF in
na ljubljanski RTV, prirejali
pevska srečanja, peli za tuje turi-
ste na Malem gradu in v Arbore-
tumu Volčji potok in Se bi se kaj
naSlo. Vsekakor pa je bil naS
največji uspeh dosežen v Mari-
boru leta 1984, ko smo na prire-
ditvi »Naša pesem« osvojili sre-
brno plaketo mesta Maribor, ki
nam je velika spodbuda za na-
daljnje delo. Za nas je bil uspeh
že samo sodelovanje, saj na
»NaSo pesem« pridejo le veČkrat
preizkuSeni zbori.

Naši nacrti za bodočnost pa so
vezani predvsem na novo, zelo
zahtevno sezono. V njej nas ca-
ka tekmovanje v Mariboru,
predviđeno imamo snemanje na
RTV Ljubljana za arhivske pos-
netke, izvedli borno tradicional-
ni letni koncert in se udeležili Se
drugih priložnostnih nastopov.
Na občnem zboru smo se pogo-
varjali tuđi o izvedbi tridnevnih
intenzivnih vaj v sredini decem-
bra, toda verjetno jih bomo mo-
rali odložiti za nedoločen čas, saj
je naše finančno stanje vse prej
kot zadovoljivo.

Moja želja in želja nas vseh je
tuđi prodor v Sirši slovenski pro-
stor in morda tuđi v tujino, kar
pa nam bo uspelo le, če bomo
uresničili največji cilj, ki smo si
ga zastavili; to je dobro in ubra-
no petje.

Najbrž nismo edini mlad zbor,
ki se poskuša vsaj približati kva-
liteti in morda tuđi prodreti med
najboljše slovenske zbore, kot so
APZ Tone Tomšič iz Ljubljane,
Mešani pevski zbor Consortium
Musicum iz Ljubljane, Mešani
pevski zbor obala iz Kopra,
APZ Boris Kraigher iz Maribo-
ra, APZ France Prešeren iz Kra-
nja i'n. Koliko nam bo to uspe-
lo, pa se bo pokazalo v Maribo-
ru, aprila prihodnje leto.

Ti zelo ambiciozni in vsekakor
tuđi uresničljivi nacrti priikazuje-
jo življenje zbora kot zelo uspeš-
no in brez problemov, Pa je res
tako? Verjetno ne, če seveda
lahko stalno finančno stisko šte-
jemo med probleme. Mesto
Kamnik Se vedno namreč ne
more iz svojih tradicionalnih ok-
virov, kar se kulture tiče. Pod-
pora MeSanemu Studentskem

Na rob nekemu
dogodku

Kamnik je pač Kamnik in Kamničani smo pač Kamničani,
kot se tako radi pohvalimo, če nas kdo povpraša od kod smo.
In že mu v isti sapi naStevamo naše znamenitosti, lepote, ter
ostalo, znano širom naSe domovine. Ko pa bi sledilo drugo
vprašanje o prireditvah v mcslu, tistih kulturnih, bi velika
večina vpraSanih postala živčna in bi nam v odgovor samo
nekaj zamrmrala v brado.

Kaj je torej s teboj, Kamničan?
Je torej res tako težko pogledati okoli sebe in opaziti plakat

(velik bel list - s svojo belino bode v oči!), ki nas vabi na
koncert?

Da ne bo kdo misli!, da filozofiram, bom opisa! dogodek, ki
sem mu bil priča v ponedeljek 18. novembra. V letošnjem
letu, ki je proglašeno za Evropsko leto glasbe, je zveza kultur-
nih organizacij naše občine priredila tuđi koncert komorne
glasbe. Prireditev je bila v slabo ogrevani dvorani Veronika in
to pred dvajsetglavo množico. Prav slednje mi buri kri in
sprašujem se, če so glasbeniki, ki vadijo dneve in tedne, to
zaslužili? Nemara je bilo njihovo razočaranje veliko, ko so
muzicirali pred skoraj prazno dvoranico, vendar smo jih mi
toliko bolj toplo sprejeli.

V prvem delu koncerta sta nam najprej pianist Hinko Haas
in klarinetist Zvone Richter zapolnila vrzel. ki je nastala
zaradi spremembe programa. Sopranistka Irena VremSak-Bar
zaradi lažje obolelosti namreč ni mogla nastopiti.

V drugem delu smo uživali v triu, ki so ga sestavljali Cveto
Kobal - flavta, Zvone Richter - klarinet, in Peter Stadler -
fagot. Na obeuten način so predstavili dela Havdna, Marosa
in predvsem Ajdiča, katerega skladba je v njihovi interpreta-
ciji Se posebej izstopala.

Aplavz je potihnil, obiskovalci smo odšli domov, ostal pa je
grenak priokus.

Bo naslednjić drugače?
JANEZ BALANTIČ

pevskemu zboru je namreč pre-
majhna za uspešno delovanje in
zato morajo pevci številne stro-
škc kriti iz svojih, studentsko
plitvnih žepov. Pevec mora biti
tako res velik cntuziast, saj mora
velikokrat sam plačati, da lahko
poje ali gre na intenzivne pevske
vaje. Trenutno je največja stiska

v zboru z enotnimi pblačili, ki so
stara žc sedem let; so pa tuđi
edina, ki jih imajo. Mislim da bi
bilo odveč spraševati pevce iz
drugih, nekamniških zborov, ko-
liko uniforrn imajo oni . . . kaj
ne? Tu ne gre za kakršno koli
konkurenco ali zavidanje, pač pa
za ustrezno vrednotenje vložene-
ga dela, truda in prostega časa v
pesem.

Povsem za konec pa bolj mi-
sel, kot vprašanje: Zakaj je toli-
ko denarja za druge stvari, kul-
tura pa je spet in Se vedno po-
stavljena ob stran!?

MATIC ROMŠAK

Uniles tuđi poje

Imam prijetno
obveznost

Kamniški občan je namenjen
vsakemu gospodinjstvu v občini
Kamnik brezplačno, sicer pa je
to glasilo socialistične zveze de-
lovnega ljudstva. Za raznašanje,
oziroma dostavo so odgovorne
krajevne organizacije SZDL. Z
vsemi pripombami glede na raz-
delitev, pa tuđi pohvalami, se,
lahko obrnete na krajevno orga-
nizacijo SZDL, seveda pa tuđi
na Kamniški občan, saj je v tesni
povezavi z mrežo raznašalesv.

V vhodu bloka Klavčičeve 5 v
Kamniku sem včasih opazila
pred šesto uro zjutraj pakete
Kamniškega občana, ob 14. uri
pa sem imela občana že v pošt-
nem nabiralniku. Odkar sem v
Kamniku dobivam Kamniškega
občana redao, navadila sem se
nanj in če ga ne bi bilo, bi na to
opozorila.

Razmišljala sem: le kdo razna-
ša ta časopis, vidim le raznašalce
Dela, Dnevnika itd., človek, ki
pa raznaša občana, je nekam
neznan v naši Bakovniški ulici.
»Saj ne raznašam samo Kamni-
škega občana. pobiram tuđi čla-
narino za Socialistično zvezo de-
lovnega ljudstva, nekaj časa sem
pobiral tuđi naročnino za RTV,
skratka hočem nekaj delati, ho-
čem biti še aktiven. Sem pa upo-
kojenec, zato ni čudno, da me
nikdar ne vidite s pokom občana
v roki. Občana mi dostavijo po-
noči, jaz ga raznesem dopoldne,
ko ste ostali v službah, tako, da
ga lahko delavci, ko pridejo do-
mov, takoj pregledajo. Že več
kot štiri leta je, odkar mi je KO
SZDL na Duplici zaupala to na-
logo. Skušam jo opravljati vest-
no. seveda pa včasih naletim tu-

đi na probleme. Nepridipravi so
mi včasih občane razmetali pri
vhodu, tako da so bili raztrgani
ali umazani in take mi je bilo
neprijetno razdeliti. Včasih pa si
je kdo ponoči katerega prisvojil
tako,, da mi ga je zmanjkalo.
Ljudje, ki čakajo na občana, pa
me opozarjajo, čeprav nisem nič
kriv, na redno dostavo. Mislim,
oziroma lahko pa trdim, da
Kamničani skoraj vsi radi berejo
občana, no ja, včasih mi tuđi
kdo zabrusi, naj ga imam kar
sam, saj tako ni nič vreden. S
samo razdelitvijo nimam proble-
mov, saj sem zadolžen za 300
gospodinjstev. Hujše je za tište
raznašalce, ki ga morajo ob vsa-
kem vremenu nositi po oddalje-
nih vasch, pa še večje število iz-
vodov. To lahko trdim zato, ker
pobiram članarino Socialistične
zveze delovnega ljudstva za ce-
lotno Krajevno skupnost Dupli-
ca in se srečujem z raznovrstnimi
problemi, od vremenskih nepri-
lik, do hudih psov, včasih pa se
»najde še kakšen siten Kam-
ničan«.

Tako se je vživel v pogovor,
da mi ni bilo treba prav nič spra-
ševati, le pisala sem. V KO
SZDL Duplica je za raznašanje
Kamniškega občana za Klavčiče-
vo ulico zadolžen Alojz Magdič,
sicer ne »pravi Kamnićan«, sem
je prišel iz sosednje Štajerske, iz
Maribora. Dobro se je vživel v
okolje in dodobra spoznal svojo
krajevno skupnost, res pa je tu-
đi, da ga marsikateri občan dva-
krat na mesec težko caka; priđe
točno - saj vestno opravlja delo
»raznašalca« Kamniškega ob-
čana. K. C.

Psi lajajo, kuftura gre
dalje

Morate priznati, dragi bralci,
da so čaši hudo zapleteni in tež-
ki. Delovni človek si je naloži!
težko breme stabilizacije in zato
je bilo pričakovati, da ob vseh
delovnih naporih potrebuje tuđi
dobro mero hrane za dušo. In
tako je Zveza kulturnih organi-
zacij občine Kamnik sklenila, da
evropsko leto glasbe ne srne mi-

tno našega slavnega mesta in
kulture željnih občanov. Račun
brez krčmarja! Predvsem so se
krepko uSteli tišti, ki so dirjali
na koncerte že pol ure prej v
strahu, da bodo ostali brez
vstopnic. .

Vsakokrat je ostalo dovolj
vstopnic in tuđi prostora je bilo
veliko, da bi se dalo debelo uro
presedati sem in tja.

Prišel je Tomaž Lorenz s svojo
violino in nas, redke, izgubljene
duše, očaral z Vivaldijem; prišla
je tuđi Monika Skalar, prva vi-
olina simfonikov RTV - da o
Tomažu Habetu in drugih niti ne
govorimo. Vse zaman, spoštova-
ni bralci.

Na večeru komorne glasbe, ki
je bil sredi novembra, se je zbra-
lo impresivno število Ijubiteljev
glasbe. Kar trideset sem jih na-
Stela, če izvzamemo nastopajo-
če. Predstavnik zveze kulturnih
organizacij je ubral diplomatsko
taktiko, ko se je, ne da bi tremi
z očmi, zahvali! občinstvu za
udeležbo. Imela sem občutek,
spoštovani someščani, da je ho-
tel prepričati umetnike. da nas v
Kamniku ne živi dosti več kot
trideset in smo torej skoraj pol-
noštevilno pridrveii uživat svoj
kos leta evropske glasbe.

Vsekakor so me vse te reci
prisilile h globokemu razmišlja-
nju in po dolgotrajnem in napor-
nem razglabljanu sem prišla do
nekaterih koristnih spozna nj. ki
bodo lahko v veliko pomoč vsem
optimistično razpoloženim prire-
diteljem glasbenih večerov. Ob
tem naj poudarim, dragi bralci,
da so ti nasveti brezplačni, kar je
danes dragocena redkost.

Prvič: koncertov nikakor ne
kaže organizirati ob ponedelj-
kih, ker je takrat na sporedu Di-
nastija, ob torkih je žrebanje lo-
ta, ob sredah je na sporedu šport
ali film, ob četrtkih je kar koli,
ob petkih so Ptice trnovke, ob
sobotah je film, v nedeljo pa si
morajo ljudje oddahniti od na-
pomega tedna.

Drugič: reklama, tovariši!
tVsak vogal bi moral imeti svoj

plakat in nikakor ne kaže poza-
biti na pripis, da cenjeno publi-
ko caka dobro založen bife. Prav
tako bi lahko med odmori za
obiskovalce pripravili tečaje ple-
tenja, Šivanja, mešanja pijač in
podobno.

Tretjič: za dnižbenopolitfčne
delavce, ki živijo za današnji tre-
nutek in sproti in zavzeto rešuje-
jo vse težave, bi kazalo pripravi-
ti debatni krožek, kjer bi lahko
dinamično in konstruktivno iz-
menjavali mnenja.

Seveda je možnosti Se mnogo.
Tu so še tečaji franeoske kuhi-
nje, predavanja o gojenju ptić in
podobno. Prepričana sem, da
bodo kultumiški zanesenjaki
znali najti najbolj posrečene po-
vezave glasbe in vsenarodnih in-
teresov. ILUSH.

Že sam npslov pove, da gre /a
pesem, za kulturo. Delovne or-
ganizacije, ki so združene v
SOZD UNILES predvsem zara-
di skupnih gospodarskih in eko-
nomskih interesov, združujejo
na nivoju sozda tuđi športno in
kulturno delovanje.

Rezultat skupnih kulturnih
prizadevanj je bilo 1. srečanje
pevskih zborov UNILES-a v No-
vem mestu, 23. novembra letos.
V Novem mestu je bila priredi-
tev predvsem zato, ker Novoles
praznuje 40. obletnico obstoja.

Pevski zbori, oziroma okteti,
ki delujejo v okviru delovnih or-
ganizacij ali pod njihovim okri-
ljem, so se zbrali v zelo lepo ure-
jenem Kulturnem domu. Na ža-
lost so bile prve no viče slabe.
November, čas prehladov in bo-
lezni, je nekaterim preprečil
udeležbo. Vseeno pa so se nam
predstavili: Dolenjski oktet -
Novoles, moški pevski zbor Svo-
boda Radeče - Lcsnina, oktet
Marles, moški pevski zbor Me-
blo, moški pevski zbor Liko
Verd Vrhnika in mešani pevski
zbor Svoboda Duplica - STOL.
Že po udeležencih sodeč je bilo
jasno, da bo program pester in
zanimiv. In res je bilo tako.
Vsak zbor je zapel štiri pesmi,
tako da je imel možnost predsta-
viti svoj repertoar. Će se ne bi
predhodno dogovorili samo za
štiri pesmi in bi zbori s ponovi-
tvami odgovarjali na aplavz iz
dvorane, ne bi bili dovolj 2 pred-
viđeni uri. Popestritev programa
so bile recitacije Jožeta Gut-
mana.

Naj povem, da srečanje ni
imelo tekmovalnega značaja, za-
to ni pošteno, da bi posamezne
izvajalce ocenjeval. Dovoljujem
pa si, da pohvalim mešani pevski
zbor Svoboda Duplica, ki je

predstavljal delovno organizacijo
STOL in Kamnik. Kljub odsot-
nosti nekaj ključnih pevcev, so
pod vodstvom Franceta Spruka
zelo dobro opravili svoj nastop
in opravičili sloves enega boljSih
zborov Kamnik. Kljub odsotno-
sti nekaj ključnih pevcev, so pod
vodstvom Franceta Spruka zelo
dobro opravili svoj nastop in
opravičili sloves enega boljših
zborov Kamnika. Vse pa je naj-
bolj presenetil repertoar našega
zbora. Kdor ga je že poslušal ve,
da prepevajo tuđi novejše pesmi,
da ne rečem moderne in s tem
izstopajo iz klasičnega zborov-
skega petja.

Po končanem koncertu je vsak
zbor prejel lično priznanje za
udeležbo in povabilo na prihod-
nje srečanje.

S tem pa še ni bilo vse konča-
no. Organizator nas je povabil
na večerjo, kar pa je pomenilo
še drugi koncert sicer neuraden,
pa zato mnogo bolj sproščen.
Kdor je prepeval v zboru ali z
njimi hodil po svetu ve, kaj to
pomeni. V jedilnici doma starej-
ših občanov v Novem mestu (naj
povem, da je to zelo lep objekt)
je odmevalo petje posameznih
zborov, nekajkrat pa so zapeli
skupaj. Ni še izzvenela pesem iz
enega kota jedilnice, že smo na
drugem slišali intonirko in nato
pesem. Vse skupaj se je zavleklo
krepko čez polnoč, pa se še ni-
Icolmur ni mudilo domov.

Vseeno so velika oddaljenost
in pogoji na cesti zahtevali od-
hod, seveda pred odhodom pa
obvezno še eno pesem in veselo
nasvidenje naslednje leto.

Naj zaključim s tem, da se lah-
ko že v naprej veselimo srečanja
v letu 1986 in upamo, da kmalu*
tuđi na Duplici.

Mitja REDJA

Živobarvni lepotec
iz Kamnika
- šampion Slovenije

Šampion na svojem častnem mestu.

Republiško prvenstvo vseh
vrst sobnih ptić v Izoli, od 24. do
30. novembra 1985, tuđi tokrat
ni minilo brez kamniških gostite-
tjev. Sodelovalo je 12 gojiteljev-
tekmovalccv s 50 pticairsi, vrnili
so se s pokalom šampiona in sed-
mimi medaljami -• eno zlato, tre-
mi srebrnimi in tremi bronastimi.

Od trideset je na tem prven-
stvu sodelovalo kar 27 slovenskih
društev s prek 200 tekmovalci in
1723 pticami raznih vrst. Po Ste-
vilu nastopajočih ptić je -to re-
kordno prvenstvo v Jugoslaviji,
saj zgodovina jugoslovanskih
tekmovanj in razstav doslej ne
beleži takega Stevila ptić na enem
mestu.

Izbranih je bilo 8 šampionov
po posameznih vrstah ptić, ki so
prejele pokal šampiona organiza-
torja in posebno nagrado, ki jo je
najlepšim primerkom namenil
starosta jugoslovskih Ijubiteljev
ptić, častni član jugoslovanske in
slovenske zveze ter poznani med-
narodni sodnik Ludvik Simončič
iz Ljubljane.

V skupini križancev je bil z
najvišjo oceno 92 točk proglašen
za šampiona križanec med lišč-
kom in kanarko - last Marjana
Debeliča in Vodič nad Ljubljano,
ki je član kamniškega društva.
Za svojega lepotca je prejel ličen
pokal, zlato medaljo in diplomo

ter unikatno delo Ludvika Si-
mončiča kot dodatno nagrado.

Ostala odličja, ki so jih prejeli
kamniški člani, so naslednja:
Alojz Spruk je prejel dve srebrni
medalji, eno za kolekcijo in eno v
posamezni konkurenci rdečih sa-
tinet kanarčkov. Med satinet ka-
narčki brez rdečega faktorja je
bila kolekcija Draga Kovačiča
druga in prav tako posegla po
srebrni medalji. V tej skupini je
sodelovala tuđi kolekcija Antona
Turka in za doseženo tretje me-
sto dobila bronasto odličje. Nič •
slabše se nišo odrezali poznani
kamniški pastelni kanarčki, ki so
že vrsto let osvajali najvišje na-
slove v Jugoslaviji. Takrat sta z
njimi nastopala Franc Mežnar in
Drago Kovačič in v posamezni
konkurenci osvojila bronasti me-
dalji - prvi s pastelnim kanarč-
kom brez rdečega in drugi z rde-
čim faktorjem.

Vse v Izoli nastopajoče in na-
grajene ptice so bile na razstavi
ptić v soboto, 30. novembra in še
naslednji-zadnji dan razstave v
OŠ Frana Albrehta v Kamniku,
kjer so si jih občani-obiskovalci
razstave lahko ogledali. Seveda
je največ pozornosti požcl šampi-
onski križanec, ki so ga člani dru-
štva, takoj po prihodu, skupaj z
osvojenimi odličji postavili na
»častno« mesto.

DRAGO KOVAČIČ
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Od Kamnika do Kavkaza
nadaljevanje

Mrak je in vlak zibajoče drvi
skozi brezove gozdove, paSnike
in polja, mimo vaši in mest,
brezmejna pokrajina pa počasi
tone v mirno poletno noč. Slo-
nim ob oknu in skoraj zasanjan
zrem nekam v neskončnost.
Pravkar še škrlatno rdeči oblaki
na zahodu so postali temni in
vsak čas bo noč zastrla še zadnje
silhuete te velike pokrajine. Za
trenutek sem klonil čustvom ne-
ke romantike in si tiho zapel ne-
kaj melodij čudovitih ruskih ro-
mane. Lepo je, če človek zmore
kdaj vsaj za trenutek oditi iz te-
ga našega vsakdana, v svet neke-
ga časa, v svet svojih čustev.

Janez me je dvakrat poklical,
da sem ga enkrat slišal. Nisem
spa! stoje, pač pa sanjal.

»Cene, kruli mi v želodcu, pa
žejen sem, pa kadil bi rad,
pa . . .!«

»Janez, meni pa je pravkar
brenčalo po možganih in ni lepo,
da si me budnega prebudil!«

Da bi pozabila vsak svoje te-
žave, sva odšla proti jedilnernu

vagonu. Končno sva morala
ugotoviti, koliko je vreden ru-
belj, prišvercan iz dežele
Kranjske.

V Kijevu je vstopilo veliko
potnikov in vlak je bil prepoln.
Potniki so si krajšali čas z vsem
mogočim, predvsem pa so veliko
jedli, malo pili, še manj pa govo-
rili. Mukoma sva se pridrenjala
do jedilnega vagona. Čisto za-
res, bilo jih je kot Rusov, ta za-
resnih namreč, kakor radi pravi-
mo na Kranjskem. Bil je petek
zvečer, torej konec tedna. Ta
množica ljudi je potovala v svoje
vćliko mesto Moskvo krasavico,
kakor jo meščani sami imenuje-
jo. Takšna je resnica. Vsak na-
rod obožuje svojo prestolnico.
Bleščeči Pariz, večni Rim, antič-
ne Atene, bela Ljubljana . . .!

V jedilnici sva komaj našla
prostor. Za mizami so sedeli Ja-
ponci, Arabci, crnci, ruski oficir-
ji in nekaj drugih »boljših« Ru-
sov, pa razumljivo kmalu tuđi
dva zadovoljna Kranjca. Vsi so
jedli makarone z ocvrtim jajcem,
midva pa sva bila »važna« in sva

Smrt se izlila je v bledo obličje,
pogled je zaplaval v neznani pokoj,
ni već trpljenja, ne bolečine,
življenje je trudno končalo svoj boj.

Gregorčič

20. oktobra smo se na Kamniških
žalah poslovili od našega dragega

moža, očeta in dedka

MATIJE
STERLETA

s Podgorske 10
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, ter kolektivu Alprem, ki ste nam v teh
težkih dneh pomagali, izrekli sožalje, podarili cvetje in ga v
tako velikem številu pospremili v njegov prerani zadnji
dom. Posebno se zahvaljujemo govornikom za poslovilne
besede,.pevcem za zapete in godbi za zaigrane žalostinke,
praporščakom za zadnji pozdrav in g. župniku za opravljen

pogrebni obred.

Žalujoči: žena Mila, otroci Lidija, Dušan in Mira
z družinami in drugo sorodstvo

Kamnik, Deggingen, Lož, november 1985

SMRTI

PIVK Antonija, upokojenka
iz Ljubljane, Krimska 3, stara 86
let

HERLE Franc, upokojenec iz
Kamnika, Levstikova 10, star 72
let

REPIČ Marija, osebna upo-
kojenka iz Kamnika, Kidričeva
6, stara 76 let

CENE Ana, osebna upoko-
jenka iz Špitaliča št. 5, stara 75
let

PANČUR Janez, osebni upo-
kojenec iz Oševka 16, star 94 let

MARTINC Ivana, druž. upo-
kojenka iz Kamnika, Palovška
22, stara 76 let

ERZAR Jože, upokojenec iz
Most pri Komendi 53/A, star 76
let

ČEVKA Karei, osebni upoko-
jenec iz Županjih njiv 35, star 58
let

OBLAK Ljudmila, soc. pod-
piranka iz Ljubljane, Rcsljeva
26, stara 86 let

BABNIK Antonija, druž.
upokojenka iz Mekinj, Cankar-
jeva 53v, stara 89 let

PIRŠ' Frančiška, os. upoko-
jenka, iz Šmarce, Gornji log 26,
stara 65 let

JAMNIK Ana, os. upokojen-
ka iz Mekinj, Polčeva pot 10,
stara 85 let

ČIBAŠEK Jože, osebni upo-
kojenec iz Most 87/A, star 71 let

HRIBAR Marija, vzdrž. ose-
ba iz Križa 37/a, stara 80 let

ŠTERTAK Jožef, osebni upo-
kojenec iz Nasovč 21, star 67 let

ERZAR Ana, gospodinja iz.
Most pri Komendi 53/A, stara
74 let

POROKE
JANEŽIČ Jožef, kovinostru-

gar iz Kamnika in
HOČEVAR Jana, administra-

torka iz Buča
VAVPETIČ Gorazd, student

arhitekture iz Kamnika in

. RIHTER Metka, delavka iz
Šmiklavža

BALANTIČ Alojzij, nevtrali-
zator iz Kamnika in

ŠUŠTERŠIČ Darinka, med.
sestra iz Kamnika

ŽELEZNIKAR Peter, mon-
ter ogrevalnih naprav iz Tunjic
in

ŠKRABANJA Nevenka, ro-
bilka brisač, iz Kamnika

HROVAT Srečko, strojni teh-
nik, iz Ljubljane in

ZOBAVNIK Marija, usluž-
benka iz Kamnika

LETNAR Andrej, delovodja
iz Mekinj in

PETEK Nada, likvidatorka iz
Mekinj

PANČUR Franc, kmet iz Ko-
štanja in

MOĆNIK Anica, usnjarski
tehnik iz Sidola

BUKOVEC Srečko, dipl.
ekonomist iz Ljubljane in

MIHEVC Barbara, štud. filo-
zofske fakultete-stevardesa iz
Ljubljane

SPRUK Branko, blagajnik iz
Kamnika in

ŠTUPAR Branka, manipu-
lantka iz Mlake

NOVAK Avguštin, brusilec
železa iz Zajasovnika in

ZABAVNIK Marija, krojilka
iz Špitaliča

GOLTNIK Jože, krojilecf,iz
Motnika in

ZORE Francka, tkalka iz
Češnjic v Tuhinju

NOVAK Štefan, pleskar iz
Ložnice pri Žalcu in

HORVAT Majda, šivilja us-
njene galanterije iz Domžal

ERJAVŠEK Branko, pismo-
noša iz Županjih njiv in

BODLAJ Stefka, tapetniška
delavka iz Županjih njiv

PANČUR Vinko, vrtnar iz
Mekinj in
- JANEŽIČ Andrejka, proda-
fjalka iz Crne pri Kamniku

SLAPNIK Alojz, elektroinšta-
later iz Velikega Hriba in

HRIBAR Marta, upravno ad-
ministrativni tehnik iz Špitaliča

, ZABRET Viljem, str. ing.
pripravnik iz Poiigorja in

KOLENC Judita, kemijski
tehnik iz Podgorja

naročila zrezke. Potcm, ko sva
jih dobila, nama je bilo takoj ra-
zumljivo, zakaj jih drugi nišo na-
ročili. Še pračlovek bi si spahnil
čeljust pri žvečenju takšnega me-
sa. Račun je natakarica sestavila
še_ hitreje, kot naši mesarji. Ni
pogledala v zrak, pač pa na »ru-
ski kalkulator«, ki je podoben
lesenemu računalčku s kroglica-
mi za prvi razred osnovne sole.
Stal je na blagajniški mizici. Pre-
stavljala je kroglice levo in des-
no in račun je bil v hipu gotov.
Nič nisva razumela. Ruski zre-
zek je bil pošteno poceni, po
kranjskem kurzu namreč, rubelj
in petdeset kopejk. Nisva se hu-
dovala, saj je vsako spoznanje
dragoceno.

Na vlaku sva preživljala že
tretjo noč in ujčkanje v posteljah
nama je že dobro delo. V upa-
nju, da se to noč ne bo dogajalo
kaj posebnega, sva kmalu trdno
zaspala.

Zjutr.aj sva spalnico v kupeju
ponovno spremenila v gledališče
s sedeži v parterju in nadaljevala
s prodajo zijal skozi okno.

»Cene, a naj'n tazgorn pa kar
spi,« me je Janez resno vprašal?

Nič riisem razumel, zato ga lu-
di vprašal nisem, kdo je »naj'n
tazgorn«.

Na vzhodu se je prebujal nov
dan in bili smo še precej daleč
od Moskve.

»A tazgorn še ne bo vstal,« je
ponovno buril mojo nevednost.

Verjetno sem ga pogledal zelo
neumno, zato mi je hitro po-
jasnil. "

»Na zgornjo posteljo so nama
ponoči podtaknili nočnega pot-
nika. Kaj ni« nič slišal?«

Res je en lump ležal na poste-
lji obrnjen v steno.

»Kdaj neki se je pritihotapil v
kupe,« me je razganjala rado-
vednost.

»In kaj je . . .?«

Komunalno podjetje
Kamnik

objavlja
prosta dela in naloge:

1. vođenje toplovodnega omrežja
Pogoji: - dipl. ing. strojne smeri
- 3 leta delovnih izkušenj
- strokovni izpit
- delovno razmerje sklenemo za nedoločen čas

2. namestnik vodje žičnice
Pogoji: - končana srednja šola elektro smeri
- 2 leti delovnih izkušenj
- delovno razmerje sklenemo za nedoločen čas

3. strežnik sedežnice in vlečnice
(3 delavci)
Pogoji: - osnovna šola
- 6 mesecev delovnih izkušenj
- delovno razmerje sklenemo za določen čas, zaposlitev
je možna tuđi preko študentskega servisa

4. obračunavanje osebnih dohodkov
Pogoji: - ekonomski tehnik
- 6 mesecev delovnih izkušenj
- delovno razmerje sklenemo za določen čas - nado-
meščanje delavke v času porodniškega dopusta

Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev sprejema Ko-
munalno podjetje Kamnik, Cankarjeva 11,8 dni po objavi.

ZAHVALA

Ob smrti naše drage, dobre tete

ANGELE HRIBAR
iz Novega trga 15

se iskreno zahvaljujemo dobrim sosedom, sorodnikom, pri-
jateljem in znancem za vso pomoč, podarjeno cvetje, izreče-
na sožalja in spremstvo na njeni zadnji poti. Posebno zahva-
lo župnikoma iz Kamnika in Motnika za lep pogrebni obred
ter sestram usmiljenkam za pomoč v času njene bolezni.
Lepa hvala praporščakom in tov. Modicu za poslovilne be-

sede.

Žalujoči: vsi njeni

Kamnik, november 1985

ZAHVALA

Sporočamo vam, da je v 65. letu
umrla

FRANCISKA PIRS
iz Šmarce 122 ,

Zahvaljujemo se vsem sosedom za pomoč, govorniku dru-
štva upokojencev za poslovilne besede, gospodu župniku za
opravljen obred in cerkvenemu pevskemu zboru za petje.
Hvala tuđi vsem, ki ste ji podarili cvetje in jo pospremili na

zadnji poti.

Žalujoči: mož Janez, sin Janez, hčerki Marina in Fanika
z družinami.

Šmarca, Bakovnik, Rodica, november 1985

Gostilna z rečletno tradicijo,
sedaj preurejena v restarra-
cijo rustikalnoga stila, vam
nudi:

— individualne veierje
- večerje ob raznih priloi-

nostih za zaključene
družbe

— poročna in druga slav-
nostna kosila

- manjše ohceti

Odprto od 17. do 24. ure; nedelja, ponedeljek in praznik
zaprto. Ob večerih živa glasba s citrami.

Ob prazniku republike čestitamo vsem občanom in se pripo-
ročamo za obisk.

META, Živilska industrija
Kamnik

takoj zaposli

dva skladiščna delavca

Osebni dohodek 50.000 din. •

Ponudbe sprejema kadrovska služba v roku 15 dni od
objave.

ZAHVALA

Po dolgotrajni in hudi bolezni nas je
zapustil dragi mož, oče, brat instric

JOZE ERZAR
iz Most 53/a

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in
sosedom za požrtvovalno pomoč, izrečena sožalja, podarje-
no cvetje in spremstvo na njegovi zadnji poti. Posebna zah-
vala kolektivu Doma upokojencev Kamnik za skrbno nego

in g. župniku za pogrebni obred.

Žalujoči: žena Anica, hčerka Mira, sestre Angela, Cilka in
Julka z družinami.

Moste, Kapele, Ljubljana, Gora, USA, november 1985

ZAHVALA

V 58. letu nas je za vedno zapustil
naš dragi mož; oče, stari oče in brat

KAREL ČEVKA
iz Županjih njiv 35

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, ki ste nam v dneh neizmerne žalosti
stali ob strani, nam nesebično pomagali, izrekli sožalje, po-
kojniku podarili cvetje in ga tako številčno pospremili v
njegov prerani zadnji dom. Posebno se zahvaljujemo govor-
niku, pevcem za ganljivo petje in g. župniku za pogrebni

obred.

Žalujoči: vsi njegovi

Županje njive, Nova Gorica, Količevo, Golo brdo, novem-
ber 1985

ZAHVALA

Po dolgi in hudi bolezni nas je v 77. letu starosti zapustila
naša mama, stara mama, prababica, sestra, svakinju in teta

IVANA MARTINC
s Palovške 22

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sodnikom Tcmeljnega
sodišča Novo mesto - Enota Krško, posebno DO Titan za
pomoč, izrečena sožalja, poklonjeno cvetje in spremstvo na
njeni zadnji poti. Posebno se zahvaljujemo dr. Suštarjevi,
dr. Pajntarju, dr. Kocutaiju in patronažni sestri za skrbtio
zdravljenje, tovarišu Modicu za zadnji pozdrav, pevcem za

zapete žalostinke in gospodu dekanu za lep obred.

Žalujoči: vsi njeni

Kamnik, Krško, Nemčija, Vit, Duplica, Stranje, Šmarje,
Amerika, november 1985
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Dotrajana teniska igiišča

Čimprej bo potrebno narediti
novo drenažo na dotrajanih igriščih
kamniškega teniškega kluba, saj se
v zadnjih letih zaradi zbitega zem-
LjiSča ob robu igrišč že ob najmanj-
šem nalivu nabira voda, so na no-
vemberski seji sklonili člani izvršil-
nega odbora TK Kamnik, prav ta-
ko pa so določili tuđi datum letoš-
njega občncga zbora, ki bo 16. de-
cembra. Ćlani posameznih komisij
naj bi pripravili poročila o delu v
minuli sezoni, rečeno pa je bilo,
naj se še posebno skrbno pripravi
poročilo o finančnem stanju kluba.
Po besedah predsednika TK Tone-
ta Prešerna se je namreć izkazalo,
da ljudi, »navadno tište, kt v klubu
najmanj delajo«, najbolj skrbi, ka-
ko je porabljen denar Teniškega

kluba. Poleg tega je v tem trenutku
najbolj aktualna pomladitev izvršil-
nega odbora. Zato so na seji dolo-
čili predstavnika, ki bo do občncga
zbora pripravil predloge za sestavo
novega odbora, da se ne bi ponovi-
la lanska slika z občnega zbora, ko
se je bilo potrebno v nekaj minutah
zmeniti za sestavo novega vodstva.
Zaradi pomanjkanja novih predlo-
gov, zaradi stiske s časom in predv-
sem nezainteresiranosti in neude-
ležbe na zboru, je ostal v glavnem
v »stari obliki«. Zato naj bo naloga
tistili, ki si želijo drugace zaustaviti
delo v klubu, da pridejo na decem-
brski obćni zbor, se dejavno vklju-
čijo v razpravo kot tuđi v delo v
naslednji sezoni, da ne bokot ved-
no vse ostalo samo pri besedah.

Na občnem zboru bodo podelili
tuđi priznanja za dosežene rezulta-
te v lelošnji sezoni. Člani izvršilne-
ga odbora so se na seji dogovorili,
kateri od klubskih turnirjev bo Ste]
za točkovanje. Za člane so se na
primer dogovorili, da se od tren
turnirjev in klubskega prvenstva za
koncen izračun upoštevajo tri naj-
boljše uvrstitve. O problematiki
treningov in tečajev je nekaj spre-
govoril član IO TK Kamnik Janez
Bogataj in dejal, da se je v klubu
končno treba odločiti, ali so tečaj i
za mlajše člane teniska telovadba
ali vzgoja bodočih tekmovalcev,
podmladka, ki bi zapolnil veliko
vrzel med tekmovalci Teniškega
kluba Kamnik. *•

R. GRČAR

Nogometaši Stola drugi
Nogometaši Stola so po visoki

zmagi proti Postojni sklenili jesenski
del tekmovanja v zahodni skupini II
slovenske lige. Osvojeno drugo me-
sto je dobro izhodišče, da v spomla-
danskem nadaljevanju še lahko raču-
najo na prvo mesto in s tem na uvrsti-
tcv v slovensko nogometno ligo, ki je
letos posebej zanimiva. Še tri kola
pred koncem jesenskega dela je kaza-
lo na slabšo bero točk, saj so za vo-
dilno Ljubljane zaostajali kar za pet
točk.

Neposredni dvoboj na Duplici
pa so prepričljivd dobili igralci Stola,
ki so povsem nadigrali do tedaj se
neporažene goste. Razlika se je
manjšala, po zadnjem kolu »Stolovci«
zaostajajo samo za eno točko. Vsa
pričakovanja tekmecev za vrh, da bo
letos moštvo Stola slabše (zaradi oci-
hoda nekaterih boljših igratcev v dru-
ge klube), so. se kot kaže izjalovila,'
saj so igralci prizadevnega trenerja

Kneževića disciplinirano izpolnili vse
naloge, zastavljene pred začetkom
prvenstva. Najvećji problem, ki jih
tare so finančna sredstva, saj DO Stol
sama ne more pokrivati vsch izdat-

'kov. S1TKS Kamnik stoji preveč ob
strani, vodstvo kluba je pričakovalo
več pomoći.

Spomladanski del bo torej ob teža-
vah prinesel odloćitev, katero od
obeh vodilnih moštev bo zascdlo pr-
vo mesto. Vsekakor sta Ljubljana in
Stol pokazala najveć, ostala moštva
pa že po jesenskem delu preveć zao-
stajajo.

Konćna lestvica po jesenskem
delu:

Ljubljana
Stol
Postoj na
Medvode
Primorje
Izola
Jadran Lama
Piran Solinar
Tabor Jadran
Elan
Naklo
Usnjar

11
11
11
11
11
11
11
11
11
11
11
11

7
7
5
4
4
4
3
5
4
3
1
2

3
2
2
4
4
3
5
0
1
3
6
1

1
2
4
3
3
4
3
6
6
5
4
g

ANDREJ

23:14
33:12
22:14
18:12
16:18
15:13
13:15
24:25
12:22
11:21
12:19
14:28

17
16
12
12
12
11
11
10

9
9
8
5

PERČIC

VII. posvetovanje atletskih trenerjev
Nalogo tekača na 400 m Rada Gre-

gorića je predstavil njegov mentor na
fakulteti, prof. dr. Jože Šturm. Gre-
gorič je v nalogi raziskoval svojo dis-
ciplino in na osnovi testiranja tekačev
dokazal. da boljši rezultat doseže tišti
tekmovalec, ki 400 m krog preteče v
cnakomernem tempu, kot pa tišti, ki
odšprinta 300 m, zadnjih 100 m
pa . . . kar bo pa bo. To pomeni, da
je rezultat druge polovice teka precej
močneje povezan s končnim rezulta-
tom, kot rezultat prve.

Tretjo diplomsko nalogo je napisa-
la in predstavila nekoć aktivna in zelo
uspešna tekmovalka - Brcda Loren-
ci. Izbrala si je zelo zanimivo temo,
saj je obravnavala najtežjo žensko at-
letsko disciplino - sedmeroboj. V
njem najboljše rezultate dosegajo
tekmovalke, ki so hitre in eksploziv-
ne kot šprinterke, močne kot metalke
raznih atletskih orodij in vzdržljive
dolgoprogašice. Pogoje za dober re-
zultat imajo tuđi skakalkc v daljino,
saj se ta disciplina najbolj navezuje
na ostalih šest. Zanimivo je tuđi to,
da sta zelo slabo povezana skok v
daljino in skok v viSino ter met kro-
gle in mel kopja. Nasploh je met
kopja zelo šibka točka modernih sed-
merobojk, saj te discipline v petero-
boju še ni bilo in se tekmovalke sele
privajajo nanjo.

Prvi del petkovega programa je bil
s tem končan, po večerji pa smo se
vsedli še za okroglo mizo (ki je bila
vse prej kot okrogla . . . po obliki
mislim). Štcvilni atletski trenerji so
zahtevali višje licence in tako tuđi
priznanje ustrezne kvalifikacije, ki pa
je največkral precej pomanjkljiva.
Čeprav je prevladalo mnenje, da
AZS ni dedek Mraz, ki bi višje licen-
ce delil kar po tekočem traku, pa mo-
ramo razumeti tuđi trenerje in njiho-
vo željo po večjem kosu kruha,
ki . . . roko na srce - ni ravno velik.

V soboto so Ircnerji predstavili ob-
seg in kakovost treningov svojih atle-
tov. Prof. Mladen Pavljak je kot tre-
ner dolgoprogaša Staneta Rozmana
poudaril, da je vsak trener dolžan
svojemu atletu prenesti svoje znanje
in izkušnje. To je Mladen storil, saj

so rezultati, ki jih je dosegel njegov
varovanec zelo dobri. Seveda je bilo
poleg volje potrebno tuđi trdo delo,
saj 505 treningov v sezoni 1984/85 ni
malo, prav tako kot ne tuđi 5500 pre-
tečenih kilometrov. Stane je tuđi 30-
krat nastopil doma in v tujini, speci-
alne priprave zunaj mesta bivanja pa
so trajale 60 dni.

Vzporedno s to predstavitvijo je
potekalo predavanje Pavle Paitler o
treningu metalčev kopja. Sledil je od-
mor in nadaljevanje predavanj. Med
zanimivejšimi animatorji je bil še tre-
ner AK Olimpija Jure Kastelic, ki je
predstavil potencial Šaše Kranjc. Tre-
ner in tekmovalka sta si pred letoš-
njim dvoranskim evropskim prven-
stvom postavila dokaj visokercilje, ki
pa jih je bila Šaša sposobna doseći. V
teku na 200 m sta pričakovala uvrsti-
tev v finale z rezultatom okrog 24
sekund. Na žalost pa se je Šaša v
Atenah poškodovala, tako da z do-
bro uvrstitvijo ni bilo nič.

V nedeljo, ki je bila naš zadnji dan
bivanja v Portorožu, sta prof. Anton
Ušaj iz Nove Gorice in mag. Marko
Medveščck (strokovnjak za prehrano
atletov in nekoč dober skakalec v vi-
sino) povedala, kaj sta videla in stiša-
la na kongresu biokemije v Koben-
havnu, ki sta se ga nedavno udele-
žila. .

Tema, k; nam jo je predstavil mag.,
Mcdvešček je bila bolj zanimiva in

Izvršni svet Skupščine občine Kamnik
Je na svoji seji dne 13.11.1985 sprejel sklepe o javni
razgrnitvi Izvedbenih načrtov.

Vse zainteresirane občane Kamnika vabimo, da se
udeležijo

javne razprave
o ten dokumentih, ki bo:
1. dne 19. 12. 1985 ob 18. uri v Osnovni soli Stranje za
zazidalni nacrt SP-1 Stahovica
2. dne 17.12.1985 ob 18. uri vsejni sobi št. 9-pr i t l ič je v
stavbi občine Kamnik, Titov trg 9 za ureditveni nacrt KP-1
Uto|
3. dne 18.12.1985 ob 18. uri v stanovanjski hiši Skorjan-
ca Janka v Volčjem potoku 11 c za zazidalni nacrt BP-5
Utok.
Urfeditveni nacrti so razgrnjeni na krajih javnih razprav in
v prpstprih Skupščine občine Kamnik, kjer se zbirajo tuđi
pripombe.

:. ,, • Izvršni svet
Skupščine občine Kamnik

VidoRepanšek
Kidričeva 8
61234 Mengeš
tel. doma 721-162

DELOVNI ČAS

Ponedeljek, torek od 14. do
18. ure,

sreda od 9. do 12. in od 14.
do 18. ure,

četrtek, petek od 14. do 18.
ure,

sobola od 9. do 12. ure.

predvsem bolj razumljiva, saj so nam
že naslovi, ki jih je navede! prof.
Ušaj, dali vedeti, da bo to strogo
strokovno predavanje; praktično ne-
razumljivo za navadne smrtnike.

Zato naj povem nekaj le o prehrani
športnikov. Pred aerobnimi napori
najbolj pomaga prehrana, bogata z
ogljikovimi hidrati. Fizična sposob-
nost se najlažje ohrani, će športnik
pred tekmovanjem uživa sladkor. ki
najbolje veže glukozo v krvi. Seveda
tuđi pretirano »sladkanje« lahko ško-
di, zato bo najbolje, će se omejitejia
12 gramov sladkorja, ki jih lahko po-
užijetc 90 minut pred tekmo.

Zmoino pa je prepričanje nekate-
rih, da športnika kar sama do uspeha
ponese soda bikarbona. Če bi bilo to
res, se sode v naših trgovinah že
zdavnaj ne bi več dobilo. Morda sem
ter tja komu res pomaga, v većini
primerov pa zaradi nepravilnega do-
ziranja priđe do prebavnih motenj, ki
često povzročijo predćasen odstop.
Konćno je bilo tuđi dokazano, da so-
da bikarbona ne pospešuje regenera-
cije, prav tako kot tuđi čisti kisik ne.
Zanimiv poskus so izvedli Kitajci, saj
so pri dvigovalcih utezi opazovali me-
todo hitrega hujšanja. Posledica tega
je bila nagla in moćno zinanjšana ko-
ličina beljakovin in mineralov v krvi
in huda dehidracija, tako da ta meto-
da v športu nikakor m priporočljiva.

MAT1C ROMŠAK

Samoupravna stanovanjska skupnost
občine Kamnik

razpisuje

na podlagi določil Zakona o pogojih za prodajo
stanovanjskih hiš in stanovanj v družbeni lastnini
(Uradni list SRS št. 3/74) in na podlagi sklepa 23. seje
Odbora za solidarnost pri Samoupravni stanovanjski
skupnosti občine Kamnik z dne 12. 11. 1985

javno dražbo
s pisnimi ponudbami za prodajo enodružinske montažne
lesene stanovanjske hiSe na Vrhpolju št. 47 pri Kamniku v
izmeri 84,64 m2 s funkcionalnim zemljiščem.

Izklicna cena je 3,003.965,00 dinarjev.
Interesenti morajo obvezno položiti kavcijo v visini 5% od
izklicne cene na račun številka 50140-662-524006 Samo-
upravna stanovanjska skupnost občine Kamnik.
Osebni polog kupca pri prodaji stanovanja na kcedit ne
more biti nižji od 25% izklicne cene in mora biti plačan
najpozneje v 30 dneh po sklenitvi pismene pogodbe (za
osebni polog se štejejo lastna sredstva občana in posojila
iz nenamenskih prostih bančnih sredstev).
Kupee nosi vse stroške v zvezi s pogodbo, vključno s
plačilom davka ha promet nepremičnin.
Stanovanjska hiša je zasedena.
Interesenti naj vložijo pisne ponudbe v 15 dneh od dneva
objave razpisa v zaprtih kuvertah z oznako »javna draž-
ba« na naslov: Samoupravna stanovanjska skupnost ob-
čine Kamnik, 61240 Kamnik, Steletova 8.
Odpiranje ponudb bo 27. 12. 1985 ob 8. uri v sejni sobi
Stanovanjskega in komunalnoga gospodarstva SKG p.o.
Kamnik, Steletova 8.
Odpiranja ponudb se lahko udeležijo vsi interesenti.
Vse informacije v zvezi s prodajo stanovanjske hiše dobi-
te na SKG Kamnik ali po telefonu št. 832-211.

akai propada trim steza
V Kamniku imamo kup športnih

objektov, ki jih Kamnicani na veliko
uporabljajo. Vendar, hiso, avto in
druge dobrine je treba vzdrževati, če
nočeš, da ti v nekaj letih vse propa-
de. Enako je s sporrnlmi objekti, ki
so Sirsega družbenega pomena.

Bazen že dalj časa buri duhove
kamniških občanov, saj je bil še pred
leti v nezavidljivem stanju. Ko ga je
prevzelo v upravljanje Komunalno
podjetje Kamnik, se je stanje malo
izboljšalo, saj je bazen vsaj malo
oskrbovan, žal pa te še vedno poleg
drage vstopnice caka ne preveč čista
voda in obadi. Kljub tem pripombam
je stanje še vedno boljše kot pred
leti.

Tuđi stadionu se ne piše veliko bo-
lje. Atletske steže so ponekod obra-
sle s travo, slabo so pokrite s pe-
skom, le nogometno igrišče pokriva
lepo pokošena trava.

Vse to pa ni nič proti kamniški
trim stezi, ki je že dalj časa popolno-
ma uničena. Na začetku steže še ved-
no stoji smerokaz z opisom in števi-'
lom vaj. Kljub temu pa bi tujec v
našem mestu težko našel začetek ste-
že, saj ni več ne duha ne sluha o
pesku, ki je prej prekrival stezo. Poti
so zaraščene in sprane od dežja, le
velika črka T Se opozarja, da je bila
tu nekoč trim steza. Table, ki so ne-
koč nakazovale vaje, so v većini že
zapustile svoja mesta na drevesih.
Naprave za vaje so uničene, saj so jih
voda, mraz in neodgovorni trimčkarji
dodobra zdelali. Tako le še gnili in
zlomljeni tramovi pripovedujejo
zgodbo o nekdaj lepi in urejeni trim
stezi, katero so obiskovali tako otroci
kot upokojenci. Dandanes pa srečaš
na bivši stezi le naključnega obože-
valca gozdov.

Trim stezo so leta 1977 naredili

kamniški brigadirji, potem pa je bila
predana v upravljanje ZTKO Kam-
nik, ki pa je za njeno vzdrževanje
naredila bore malo. Nekoč so jo na-
novo potresli s peskom, kaj več pa ni
bilo narejenega. Kljub temu, da je
veliko Kamničanov zahajalo na trim,
steza ni uporabna že već kot dve leti
zaradi že prej naštetih razlogov.
ZTKO bi lahko skrbela vsaj za teko-
če vzdrževanje steže, oziroma so
dolžni, da to naredijo. Velika škoda
je bila narejena tuđi kamniškemu re-
kreativnemu športu, saj so se Ijudje
nekako odvadili uporabljati trim, kar
pa je seveda razumljivo, ker stezo
brez naprav lahko najdejo v najbljiž-
jem gozdu.

Seveda za uničeno trim stezo ne
moremo kriviti le ZTKO, ampak tuđi
neodgovorne posameznike, ki so za-
vestno uničevali naš in njihov športni
objekt.

O tem problemu sem se pogovoril
s sekretarjem ZTKO Kamnik Voj-
kom Kolaričem.

Leta 1977 je bila zgrajena trim ste-
za in predana v upravljanje ZTKO
Kamnik. So bila od tedaj izvedena
kakšna vzdrževalna dela?

Kolarič: ZTKO se je veliko dogo-
varjala glede upravljanja trim steže.
Do leta 83 smo izpeljali tri akcije v
sodelovanju s kamniškimi klubi in šo-
lami. Žal sodelovanje s strani klubov
ni bilo najboljše. Po letu 83 smo šli v
skupno akcijo z OK ZSMS. Takrat so
bile določene naprave že popqlnoma
uničene. Dogovorjeno je bilo, da de-
lo opravijo mladinci, evidentirani v
brigado. Pri popravilu je finančno po-
magala krajevna skupnost Kamnik
Center. Po akciji je bilo družabno
srečanje. Moram povedati, da v no-
beni akciji steza ni bila popravljena
do konca. Delno so se urejale proge,
naprave pa so bile popravljene le v
manjšem obsegu. Letos so mladinci iz
Centra delno popravili stezo in pose-
kali grmičevje. Za večje popravilo pa
ni bilo izvajalca, kljub temu, da nam
je Gozdno gospodarstvo Ljubljana
pripravljeno odstopiti dve ali tri
smreki za popravilo naprav na stezi.

- Kdaj se bo prlcela obnova?
Kolarič: Spomladi borno začeti ce-

lovito akcijo s krajevno skupnostjo in
OK ZSMS. Če bi akcijo dobro pri-
pravili, bi se dalo urediti progo in
osem postaj, ki so popolnoma uniče-
ne. Osnovna šola naj bi uredila stezo,
brigada pa naprave. Seveda je treba
poudariti, da bi tuđi uporabniki mo-
rali spremeniti odnos do naprav na
stezi, saj so jih veliko uničili neodgo-
vorni posamezniki. Razmišljamo tuđi

o tem, da bi se dogovorili z OK
ZSMS za upravljanje, oziroma uprav-
ljal bi jo lahko tuđi kak klub, na pri-
mer atletski.

- Zakaj objekti Sirsega družbene-
ga pomena propadajo?

Kolarič: Kar se tiče ostalih objek-
tov je takole: S Komunalnim podjet-
jem Kamnik je bil podpisan samou-
pravni sporazum. Tako Komunalno
podjetje sedaj upravlja telovadnice,
stadion, bazen. Stadion naprimer ni-
ma drenaže in so bile napake Že v
sami izgradnji tega objekta. Žal pa ni
materialne osnove za ureditev.

Z bazenom vemo kako je. Voda
odteka, bazen je star, urediti bi bilo
treba sanitarije, da se ne bi bilo treba
več boriti z inspekcijo za odprtje ba-
zena. Sam bazen leži, kjer leži, lega
pa nikakor ni ugodna. To so cvetoča
drevesa, ki svoje cvetove stresejo v

' bazen, tako so večne težave z umaza-
no vodo. Da bi si omislili kakšne
ogrevalne naprave, ki so zelo drage,
zopet ni materialne osnove. Rešitev
bi bila v odpadni vodi industrije. Naj-
brž bi bilo smotrneje sredstva za po-
pravilo, porabiti za izgradnjo novega
bazena. Rešitev vidim samo v tem,
da problem bazena vnesemo v na-
slednji ' srednjeročni plan občine
Kamnik.

D. G.

Kamniški občan

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo
občinske konference SZDL
Kamnik - Kamniški občan je
aprila 1981 ob 20-letnici
izhajanja prejel srebrni znak
OF - Ureja Svet za informira-
nje, predsednik Janez Pirš,
in uredniški odbor v sestavi:
Katarina Cerar, Damjan Gla-
dek, Romana Grčar, Janez
Maleš, Anica Rak, Matic
Romšak, Stane Simšič in Ja-
na Taškar, glavna In odgo-
vorna urednica. Tehnični
urednik Franci Mlhevc. Stro-
kovna sodelavka Vera Mejač.
- Izhaja dvakrat mesečno -
Naslov uredništva: Kamnik,
Tomšičeva 2, telefon 831-311
- tekoči račun pri OK SZDL
50140-678-57039 - Kamniški.
občan - Rokopisov in foto-
grafij ne vračamo - Tiska
CGP Delo v Ljubljani.
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Od 22. du 24. novembra je bilo v
Portorožu sedmo posvetovanje o slo-
venski atleriki in aktualnih vprašanjih
v njej. Udeležilo m ga je več kot
petdesel strokovnih delavcev iz vse
Slovenijlv, med katerimi so bili tuđi
znani tekmovalci: Mojca Pertot, Bre-
da I.orenci in trenerji Igor Lapajne,
Milan Lorenci, Mladen Pavljak in
ostali.

Tuđi kamniški AK je v Portorož
poslat svojega predstavnika, ki je s
poročilom o vseh treh delovnih dneh
verjetno precej priporhogel k hitrejše-
mu napredku atletike v Kamniku ter
še aktivnejšemu in strokovnejšemu
delu v klubu, v katerem je trenerski
kader zelo šibek, navdušenih »atletov
in atletinj« pa vse več.

Zborovali smo v hotelu Mctropol,
ki nam je proti ustrezni dinarski od-
škodnini ponudil tuđi prenočišča. Vo-
dilna tema je bila gotovo predstavitev
treninga najboljših slovenskih atle-
tov, nanjo pa so se navezovala poro-
čila o diplomskih nalogah studentov*
FTK-ja in poroćilo z mednarodnega
kongresa biokemije v Kobenhavnu.

Z delom smo pričeli v petek po-
poldne ob 16h, (naj priznam da je
bilo 30 minut akademske zamude)
končali pa po 23h, ko so se udeležen-
cem okrogle miže o pridobivanju li-
cenc atletskih trenerjev že pošteno
zapi rale oči.

Se pred okroglo mizo so diploman-
ti s Fakultete za telesno kulturo po-
vedali, do kakšnih ugotovitev in zak-
ljučkov so prišli v svojih diplomskih
nalogah. Najprej je državna reprc-
zentantka in rekorderka v teku na
400 m z ovirami Mojca Pertot obno-
vila svojo nalogo z naslovom - Ritem
teka med ovirami. V njej je ugotovi-
la, s kakšnimi modeli koračnega rit-
ma teka tečejo atletinje na 400 m z
ovirami. Prišla je do rezultatov, da so
modeli ritma odvisni predvsem od
kvalitete tekačice in da kvalitetno
slabše atletinje ponavadi sploh nima-
jo (ali pa ne v celoti) izoblikovanega
modela ritma. To pomeni, da posa-
mezna tekmovalka ne ve, s koliko
koraki bo pretekla, razdaljo med dve-
ma ovirama.


